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Készült:  Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2010. augusztus 

26-i üléséről, hangfelvételről 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Rákóczy Attila alpolgármester, Sasvári Tamás 

alpolgármester, Dr. Bakács Tiborné, Bakos József, Dr. Barbalics István, 
Batka Gyula, Boros Bálint, Csendesné Murányi Ibolya, Greller Károly, 
Hubay Sándor, Kovács Károly,  Melsin Valentin (aki 14:30-kor érkezik), Dr. 
Novák János, Piri Attila (aki 15:00-kor érkezik), Tátrai Jenő – képviselők 

 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Nagy Vera aljegyző, Dr. Pacári Judit 

jogtanácsos, Kliment Tiborné, Dr. Druzsin Mónika, Svégel Gábor, 
irodavezetők, Kutiné Csicskár Edit igazgató 

 
  

Távol maradt: Dr. Ludas László képviselő jelezte távolmaradási szándékát. 
 
Ormai István polgármester:  
Köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat.  
Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Bakos József és Boros Bálint 
képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot 13 igen szavazat és 1 
tartózkodás mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
164/2010. (VIII. 26.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2010. augusztus 26-i 
képviselő-testületi ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Bakos József és Boros Bálint 
képviselőket választja. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület – 14 fővel – 
határozatképes.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja, hogy a képviselő-testület a meghívóban 
feltüntetett napirendi javaslatot tárgyalja meg azzal, hogy a 21. számú napirend keretén belül 
az „Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény alapító okiratának módosítására” című 
előterjesztést is tárgyalja meg.  
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A képviselő-testület a napirendi javaslatot  egyhangúlag – 14 igen szavazat mellett - 
elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
 
165/2010. (VIII. 26.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 
1.) Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzata 2010. évi költségvetésének I. féléves 

végrehajtásáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
2.) Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete bizottságainak 

az önkormányzati ciklusban végzett munkájáról 
 Előadó: Bizottsági elnökök 
 
3.) Előterjesztés mezőgazdasági művelésű és kert hasznosítású ingatlanok bérleti díj 

megállapításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
4.) Előterjesztés az önkormányzat vagyonának hasznosításáról szóló 30/2008. (IX. 

01.) önkormányzati rendelet módosításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
5.) Előterjesztés az óvodai és az alapfokú oktatási intézmény felvételi 

körzethatárainak meghatározásáról, az általános iskolai felvétel, átvétel 
szabályairól és a sajátos helyzet meghatározásáról szóló 7/2007. (II. 16.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
6.) Előterjesztés a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíj 

pályázati rendszerben való részvételre   
Előadó: Ormai István polgármester 

 
7.) Előterjesztés a Polgármesteri Hivatal alapító okiratának módosításáról 

Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
8.) Előterjesztés az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola informatikai 

infrastruktúrájának fejlesztése érdekében számítástechnikai eszközök 
beszerzésére irányuló közbeszerzési eljárás megindításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
9.) Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény részére számítástechnikai 

eszközök beszerzésére irányuló közbeszerzési eljárás megindításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
10.) Előterjesztés a Nagyatád, Csalogány sor mellett fekvő ingatlanok hasznosítására 

kiírt pályázati eljárás eredményének megállapításáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 
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11.) Előterjesztés a Városi Termál Strandfürdő melletti beépítetlen ingatlan 

értékesítési feltételeinek meghatározásáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
12.) Előterjesztés a Nagyatád, József Attila utcában lévő építési telek értékesítési 

feltételeinek meghatározásáról  
 Előadó: Ormai István polgármestert 
 
13.) Előterjesztés a nagyatádi 0481/15 helyrajzi számú földterület értékesítési 

feltételeinek meghatározásáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
14.) Előterjesztés a Nagyatád, Háromfai utcában lévő ingatlanrészek megvásárlásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

(Az előterjesztés később kerül kiküldésre.) 
 
15.) Előterjesztés a hulladékátrakó területén lévő épület felújítási munkáinak bérbe 

történő beszámításának engedélyezéséről  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
16.) Előterjesztés a Nagyatád, Árpád utcában lévő, nagyatádi 2220/18 helyrajzi számú 

ingatlanra vonatkozó beépítési kötelezettség meghosszabbításáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
17.) Előterjesztés a Nagyatád, Csalogány soron lévő, nagyatádi 3187 helyrajzi számú 

ingatlanra vonatkozó beépítési kötelezettség meghosszabbításáról  
 Előadó: Ormai István polgármester  
 
18.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 
 
19/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
19/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése 

közötti időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
20.) Interpellációk, kérdések 
 
21.) Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény alapító okiratának 

módosítására 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
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Napirendek tárgyalása: 
 
1.) Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzata 2010. évi költségvetésének I. féléves 

végrehajtásáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Az I. féléves teljesítés valamennyi előirányzatra kiterjedően bemutatásra kerül. A működés 
vonatkozásában a teljesítések az előirányzatok szerint alakultak, a fejlesztések, beruházások 
tekintetében pedig a második félévben jelennek meg nagyobb mértékben, ezt tükrözi a 
beszámoló is. Az I. féléves teljesítés az időarányoshoz képes alacsonyabb, de ez a második 
félévben az előirányzatok szerint fog alakulni, a megkötött szerződések ezt mutatják, ezt 
tükrözik.  
A szükségletek és a lehetőségek alapján került finanszírozásra az I. féléves gazdálkodás, a 
feladatok ellátásra kerültek.  
 
Bakos József képviselő: 
Polgármester úr utalt rá, hogy az időarányostól való lemaradás a bevételeknél a II. félévben 
realizálódik, a pontosítás végett érdeklődik, ez kompenzálja-e az I. félévi kiesést? Volumenét 
tekintve, ami realizálódik, éves szinten 100 %-ot jelent-e a tervezetthez képest? 
A 2. oldalon említésre kerül a Tanuszoda. Mi a helyzet a műszaki állapottal? Egy másik 
előterjesztésben látott arra utaló jelet, hogy ott valami nincs rendben, ill. a városban szóbeszéd 
tárgya, hogy esetleg kérdéses lesz az őszi nyitás. 
Az önkormányzat a közös költség kötelezettségeivel a vegyes lakóközösségeknél hogy áll? 
Van-e valamilyen tartozása, vagy pedig időarányosan teljesítette a rá jutó összegeket? 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
A működési célú pénzeszköz átadás többcélú társulásnak 6,57 %-os első féléves teljesítése 
alapján kérdezi, hogy hogyan tud egyáltalán működni a többcélú társulás, ha nem teljesíti az 
előirányzatokat?  
A Tanuszoda 2010. évi szolgáltatási díjának I. félévi teljesülése 16 %. Miért ilyen kicsi az 
arány?  
Vagyonbiztosítás esetében a tervezett éves összeg 4.250.000 Ft volt, az első féléves teljesítés 
ezt meghaladóan 5 millió Ft volt. Van-e II. féléves díjfizetési kötelezettsége 
vagyonbiztosításra az önkormányzatnak? Ha igen, mennyi és miért emelkedett ilyen 
összegben a díja?  
A fejlesztéseknél 17 %-os volt a teljesítés. Hogyan várható, hogy az ez évi tervek teljesülnek?  
 
Ormai István polgármester:  
A teljesítésekről most úgy látszik éves szinten, hogy nagyságrendben az előirányzatok szerint 
fognak alakulni.  
Nem tud olyan okról, hogy a működést bármi is veszélyeztetné a Tanuszoda vonatkozásában. 
Most is üzemel, működik az uszoda. Szeptembertől visszaáll a teljes volumenű működésre. 
Semmilyen műszaki akadálya ennek nincsen.  
Ahogyan az előterjesztésben is leírták, július hónapban történtek meg néhány időszakra 
vonatkozóan a teljesítések, időarányosan hozták a feladatot.  
A vagyonbiztosítás vonatkozásában azt kell tudni, hogy megvan annak az időpontja, hogy 
mikorra teljesíti az önkormányzat és a II. félévben nem jelentkezik erre kiadás.  
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A fejlesztések jelentik a legkisebb nehézségét a gazdálkodásnak. Ahogy a beruházások 
zajlanak, ahogy a folyamatok haladnak, úgy teljesít az önkormányzat. Nyilvánvalóan az 
előzetesen látható és tervezhető beruházásoknak az előirányzatait az éves költségvetésben 
szerepeltetésre kerülnek, folyamatosan igazodva a teljesítéshez. Építés, vagy bármilyen 
beruházási feladat teljesítéséhez igazodva lehet realizálni. A gazdálkodásban semmilyen 
nehézséget nem okoz, ahogy ez a folyamat zajlik. Év végére addig tud eljutni, ameddig a 
beruházások eljutnak. Nyilvánvalóan itt nem egy, hanem tucatnyi feladatról és beruházásról 
van szó.  
A többcélú társulásnál teljesen normalizált a működés, a gazdálkodásban nem okoz problémát 
más.  
A közös költségeket nem az önkormányzat, hanem a Városgondnokság teljesíti, ők vannak 
megbízva a társasházakkal való kapcsolattartásra. Ők képviselik az önkormányzatot a 
társasházakban. Jó kezekben van ennek a dolognak az intézése, nagyon jó az együttműködés a 
társasházi közös képviselők és a Városgondnokság között.  
 
A napirenddel kapcsolatosan hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az 1. napirend határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az 1. napirend határozati javaslatát 
13 igen szavazat és 1 tartózkodás mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
166/2010. (VIII. 26.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Képviselő-testülete az önkormányzat 2010. I. félévi gazdálkodásáról 
szóló beszámolót elfogadja.    
 
 
2.) Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete bizottságainak az 

önkormányzati ciklusban végzett munkájáról 
 Előadó: Bizottsági elnökök 
 
Kiegészítés: 
 
Tátrai Jenő képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A bizottság nevében köszöni az önkormányzat, az irodavezetők segítségét, köszöni a 
bizottsági tagok négy éves munkáját, hogy aktívan részt vettek és segítették a bizottság 
munkáját.  
Nem kell szégyenkeznie a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottságnak, értékelhető éveket 
hagytak maguk mögött. 
 
Ormai István polgármester:  
Jó érzéssel mondhatja, hogy nagyon hasznosak voltak az önkormányzati bizottságok ülései és 
munkái, ezek az ülések alkalmat adtak arra, hogy egy-egy témát részletesebben áttekintsenek, 
különböző szempontok alapján meg tudjanak ítélni. Sok dologra felhívták a bizottságok a 
figyelmet, amit aztán a későbbiek során a munkában lehetett hasznosítani. Eredményesnek 
tartja a bizottságok munkáit. Valamennyi bizottság tagjainak, elnökeinek és a jogi tanácsnok 
úrnak köszöni a munkát.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 2. napirend határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2. napirend határozati javaslatát 
egyhangúlag - 14 igen szavazat mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
167/2010. (VIII. 26.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete  
 
 - a Pénzügyi Bizottságnak,  
 - a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottságnak, 
 - az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottságnak, 
 - a Szociális és Egészségügyi Bizottságnak, 
 
a 2006-2010. években  végzett munkájáról szóló beszámolóját elfogadja. 
 
 
3.) Előterjesztés mezőgazdasági művelésű és kert hasznosítású ingatlanok bérleti díj 

megállapításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kimegy az ülésteremből Bakos József képviselő. 

A képviselő-testület létszáma: 13 fő. 

 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 3. napirend határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 3. napirend határozati javaslatát 
egyhangúlag - 12 igen szavazat mellett (egy képviselő nem szavazott) - elfogadja és a 
következő határozatot hozza: 
 
168/2010. (VIII. 26.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat tulajdonában 
álló bel- és külterületi mezőgazdasági művelésű és kert hasznosítású ingatlanok bérleti 
díját a 2010/2011-es mezőgazdasági évre nem emeli. A bérleti szerződéseket az előző 
évben alkalmazott alábbi bérleti díjakkal kell megkötni: 

- szántó 2,00 Ft/m2 
- gyep, rét 1,50 Ft/m2 
- gyümölcsös 2,50 Ft/m2 
- kert hasznosítású terület 8,00 Ft/m2. 

 
a 270/2007. (VIII. 30.) és a 240/1999. (IX. 30.) számú határozatokkal biztosított 
kedvezmények figyelembevételével. 
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Határidő: 2011. szeptember 30. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
4.) Előterjesztés az önkormányzat vagyonának hasznosításáról szóló 30/2008. (IX. 01.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a rendelet-tervezetet egyhangúlag – 
13 igen szavazat mellett – elfogadja.  
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének az önkormányzat vagyonának 
hasznosításáról szóló 30/2008. (IX. 1.) önkormányzati rendelet módosítására vonatkozó 
15/2010. (VIII. 26.) rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
5.) Előterjesztés az óvodai és az alapfokú oktatási intézmény felvételi körzethatárainak 

meghatározásáról, az általános iskolai felvétel, átvétel szabályairól és a sajátos helyzet 
meghatározásáról szóló 7/2007. (II. 16.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A körzetek az elmúlt évekhez képest csak annyiban változtak, hogy mind a három általános 
iskola felvételi körzetébe bekerültek Bakháza és Háromfa 7. 8. osztályos tanulói. Ezzel 
egészül ki a rendelet-tervezet melléklete. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a rendelet-tervezetet egyhangúlag – 
13 igen szavazat mellett – elfogadja.  
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének az óvodai és az alapfokú oktatási 
intézmény felvételi körzethatárainak meghatározásáról, az általános iskolai felvétel, átvétel 
szabályairól és a sajátos helyzet meghatározásáról szóló 7/2007. (II. 16.) önkormányzati 
rendelet módosításáról szóló 16/2010. (VIII. 26.) rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
6.) Előterjesztés a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíj pályázati 

rendszerben való részvételre   
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Bejön az ülésterembe Bakos József képviselő. 

A képviselő-testület létszáma: 14 fő.  
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Ormai István polgármester:  
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
Kérdések: 
 
Bakos József képviselő: 
Az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnökétől kérdezi, tavaly szóba került - de már 
elkéstek vele – hogy a nagyatádi alapítványnak szánt önkormányzati pénz jobban hasznosulna 
a Bursában. Szó volt róla, hogy az idén visszatérnek a kérdésre. 
Történt-e áttekintés, mérlegre tétel, melyik a jobb megoldás? 
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Az előterjesztés  azt tartalmazza, hogy 92 nagyatádi diák számára egy évre biztosította az 
önkormányzat az összeget. Tavaly a bizottságban felmerült, hogy jó lenne, ha ezt a keretet 
meg lehetne emelni. A Szociális és Egészségügyi Bizottság  és az Oktatási, Kulturális és 
Sport Bizottság együtt tárgyalja a témát, látható, hogy nagyon sok rászoruló van, nagyon sok 
diák között kell ezt a pénzt felosztani. A keddi bizottsági ülésen a bizottság döntött arról, 
hogy ezt a keretet megemeli. A másik alapítvány pedig nem volt napirenden, az olyan 
képlékeny dolog, hogy a következő testület is felvetheti a következő költségvetés 
készítésekor.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 6. napirend határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 6. napirend határozati javaslatát 
egyhangúlag - 14 igen szavazat mellett  - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
169/2010. (VIII. 26.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Képviselő-testülete kinyilvánítja, hogy csatlakozik a Bursa 

Hungarica Felsőoktatási Önkormányzat Ösztöndíjrendszer 2011. évi pályázati 
fordulójához.  
Felhatalmazza a polgármestert az erről szóló nyilatkozat aláírására.  

 
2.) A képviselő-testület a 2011. évben felhasználható keretösszeget 1.545.000,- Ft-ban 

határozza meg.  
 
3.) A képviselő-testület utasítja az Önkormányzati és Intézményirányító Iroda vezetőjét, 

hogy a pályázati eljárást a vonatkozó jogszabályi előírásoknak megfelelően folytassa 
le.  
 
Határidő: 2010. december 6.  

 Felelős: Dr. Druzsin Mónika irodavezető  
 
 
7.) Előterjesztés a Polgármesteri Hivatal alapító okiratának módosításáról 

Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 7. napirend határozati javaslatát. 
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Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 7. napirend határozati javaslatát 
egyhangúlag - 14 igen szavazat mellett  - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
170/2010. (VIII. 26.) számú határozat: 
 

1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Polgármesteri Hivatal 
alapító okiratának módosítását a mellékelt módosító okiratok szerint jóváhagyja. 
 
2. A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy a módosító okirat és az egységes 
szerkezetbe foglalt alapító okirat az aláírást követően – a törzskönyvi nyilvántartásba 
vétel céljából – a Magyar Államkincstárnak küldje meg. 
  

Határidő: 2010. szeptember 3. 
Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
 
8.) Előterjesztés az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola informatikai 

infrastruktúrájának fejlesztése érdekében számítástechnikai eszközök beszerzésére 
irányuló közbeszerzési eljárás megindításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
A Gimnázium és az NKI számítástechnikai eszköz beszerzésével kapcsolatosan kérdezi, hogy 
miért került kettébontásra a kétfajta intézményi közbeszerzési rendszer akkor, amikor a két 
informatikai beszerzés értékhatára az 57 millió Ft-ot meghaladja, ami meghaladja a közösségi 
értékhatárt? 
Itt arról van szó, hogy egyfajta eszközbeszerzés két részre kerül bontásra annak érdekében, 
hogy a közösségi értékhatárt el nem érő beszerzést egyszerűbb és előnyösebb pályázati 
formában lehessen megpályáztatni. Ez jogszerű? Miért került erre sor és miért nem egységes 
rendszerben pályáztatják meg ezeket az eszközöket? 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Két külön pályázati eljárásról van szó, az intézmények saját közbeszerzési szabályzatai 
alapján történik a pályázat lefolytatása.  
 
Hozzászólások: 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Jegyző asszony válaszát nem tudja elfogadni, mert a beszerző mind a két előterjesztés szerint 
Nagyatád Város Önkormányzata, ez esetben egy beszerzőről van szó, a kétfajta beszerzés 
össz. értéke pedig a közösségi értékhatárt meghaladja. Mindkét előterjesztés jogsértő. 
 
Kovács Károly képviselő: 
Tájékoztatásképpen mondja, hogy ha a 27 milliót és a 18 milliót összeadja, az nem lesz 50 
felett. 
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Ormai István polgármester:  
Ez megnyugtató. 
Az Európai Uniós támogatási szerződések, egyes támogatási források felhasználása 
kifejezetten igényli, hogy konkrétan és speciálisan az adott támogatási szerződésben foglaltak 
szerinti eljárásrendben, ahhoz pontosan illeszkedő beszerzési folyamattal hajtsák végre ezeket 
a beruházásokat. Ilyen okból is így szerencsés ez. A közbeszerzésekkel foglalkozó kolléganő 
alaposan ismeri a közbeszerzési eljárások szempontjait, elvárásait, előírásait, ő gondosan és 
felelősen járt el, amikor ezeket az előterjesztéseket elkészítette.  
A számolás eredménye megoldja a problémát.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 8. napirend határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 8. napirend határozati javaslatát 13 
igen szavazat és 1 tartózkodás mellett  elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
171/2010. (VIII. 26.) számú határozat: 
 
A Képviselő-testület jóváhagyja „A nagyatádi Ady Endre Gimnázium informatikai 
infrastruktúrájának fejlesztése” tárgyú, TIOP-1.1.1-09/1-2010-0009 kódszámú pályázat 
megvalósítása érdekében számítástechnikai eszközök beszerzésére irányuló 
közbeszerzési eljárás engedélyokiratát, valamint a közbeszerzési eljárás fajtáját, egyben 
felhatalmazza a polgármestert az engedélyokirat aláírására. 
 
Felelős: Ormai István polgármester 
Határidő: 2010. augusztus 27. 
 
 
9.) Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény részére számítástechnikai eszközök 

beszerzésére irányuló közbeszerzési eljárás megindításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Itt egy más jellegű eszközrendszerről van szó, mely inkább az órai munkában a pedagógus és 
a diákok közötti kommunikációban játszik szerepet. 100 %-os a támogatás, a nettó értéke nem 
haladja meg a közösségi értékhatárt. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 9. napirend határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 9. napirend határozati javaslatát 13 
igen szavazat és 1 tartózkodás mellett  elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
172/2010. (VIII. 26.) számú határozat: 
 
A Képviselő-testület jóváhagyja a TIOP-1.1.1-07/1-2008-0296 kódszámú, „A tanulás új 
színterei – IKT eszközökkel a tudás megszerzéséért” című pályázat megvalósítása 
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érdekében a Nagyatádi Közoktatási Intézmény részére számítástechnikai eszközök 
beszerzésére irányuló közbeszerzési eljárás engedélyokiratát, valamint a közbeszerzési 
eljárás fajtáját, egyben felhatalmazza a polgármestert az engedélyokirat aláírására. 
 
Felelős: Ormai István polgármester 
Határidő: 2010. augusztus 27. 
 
 
10.) Előterjesztés a Nagyatád, Csalogány sor mellett fekvő ingatlanok hasznosítására kiírt 

pályázati eljárás eredményének megállapításáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
A képviselő-testület a Csalogány sor mellett lévő ingatlanok egy részét hasznosításra, 
értékesítésre, ill. bérbeadásra hirdette meg nyílt pályázati eljárás keretén belül. Az ingatlanok 
iránti érdeklődés a Mándl kastély és a körülötte lévő park tulajdonosától, a vele együttműködő 
befektetőtől érkezett, hiszen ők ennek a kastélynak és az egész területnek a hasznosítását 
célozták meg.  
A kastély és a kastélypark mellett párhuzamosan a Csalogány sorral, szemben a gyümölcsös 
házaival van egy keskeny, hosszú földterület, ez az egyik terület, amelyről szó van, a másik 
pedig az ingatlan déli kerítésétől déli irányba a Göröndi út, a volt vasúti töltés és a malom 
árok közötti terület, mely több ingatlanból áll. A szándék, hogy ezt a területet egy egységként 
kezelve eredeti állapotába állítsák helyre a város legszebb épületét, a Mándy kastélyt, mely 
1936-ban épült. A kastély épülete körül pedig egy nagyon jelentős szálloda-szálláskapacitást, 
vendéglátóegységeket kívánnak kialakítani. Az egésznek a fő tartalmát az adja, hogy egy 
rekreációs, rehabilitációs területet kívánnak itt létrehozni, ami magában foglal sokféle 
tevékenységre alkalmat adó beruházást és fejlesztést. A hagyományos wellness központ és 
wellness bázis mellett olyan dolgokat, mint minigolf-pálya, teniszpálya és különböző 
aktivitást, rekreációt segítő létesítmények.  
A beruházás elkészültével az üzleti tervek szerint 120 ember szükséges ahhoz, hogy 
működtesse, üzemeltethesse a létesítményt, tehát 120 új munkahely jön létre e beruházás 
kapcsán, ez egy nagyon fontos tényező. További szempont a beruházásban, hogy közép-, és 
hosszútávon egy olyan nagy volumenű fejlesztés valósulhat meg Nagyatádon, ami turisztikai 
célú, vendégeket hoz a városba, jelentős önkormányzati adóbevételt jelent, hiszen egyrészt az 
iparűzési adó, másrészt az idegenforgalmi adó nagyon számottevő tétel ebben a 
gondolkodásban, ugyanakkor a város szolgáltatásait is nyilvánvalóan igénybe fogja venni ez a 
létesítmény.  
A pályázati kiírásra az érvényes ajánlat megérkezett, 10 millió Ft volt a biztosíték, melyet az 
ajánlattevő befizetett.  
Az előterjesztés azt tartalmazza, hogy ezeket az ismertetett ingatlanokat értékesítse az 
önkormányzat, ill. a Csónakázó tónak a bérleti jogát szerződésben biztosítsa a befektetők 
számára azzal, hogy a Nagyatádi Horgász Egyesület halászati haszonbérleti jogát nem érinti, 
ők továbbra is a halászat gazdái a felett ők rendelkeznek.  
A területeknek a vételára 214.905.500 Ft + ÁFA, a tó éves bérleti díja pedig 6.322.350 Ft +  
ÁFA . 
Ezek azok a feltételek, amelyekkel ezt az ingatlanhasznosítást az előterjesztésben rögzítették 
és a testület elé tárták. 
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Nagyon különleges ez a folyamat, mert az látszik, hogy a kastélyt a SEFAG Zrt-től vásárolták 
meg a későbbi tulajdonosok, több próbálkozás volt arra nézve, hogy ott fejlesztést 
valósítsanak meg. Ezekből az ismertetett a folyamatokból most az látszik, hogy egy 
elhatározás van abban, hogy ezt a fejlesztést, beruházást megvalósítsák.  
 
Kérdések: 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
A pályázati kiírás rendkívüli testületi ülésen született, melyen nem tudott részt venni.  
Az előterjesztésből az látható, hogy belterületi telkek eladása és a Jóléti tónak az 50 évre 
történő bérbeadásáról szól. Ezeknél az eladásra kerülő területeknél a beépítési kötelezettség 
hogyan alakul? Mi az előírás? Mi van akkor, ha nem teljesül, mennyire kapcsolódik össze a 
tónak a bérleti joga a terület adásvételével? Együtt kezelendő, vagy külön is lehet kezelni, ill. 
mi van akkor, ha nem teljesül a beruházó szándéka? Abban az esetben, hogy kerül vissza az 
önkormányzathoz a terület tulajdonjoga, ill. a bérleti joga? Elválik-e egymástól, egy 
szerződésben kezelik, milyen garanciák vonatkoznak ezekre az eladott, bérbe adott 
területekre. Amennyiben nem teljesül a beépítési kötelezettség, a terv, úgy az ötven éves 
bérbe adott terület hogyan kerül ismét az önkormányzat tulajdonába? 
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Polgármester úr említette, hogy 120 fő részére biztosítana munkahelyet a központ. Ez a szám 
mindenképpen figyelemre méltó. A szerződéskötéskor lehetne-e valamiféle garanciát kérni 
arra, hogy bizonyos százalékban a munkahelyeket nagyatádi lakosokkal fogja betölteni.  
Az 5 éves intervallum mennyire méltányolható? 
 
Ormai István polgármester:  
Az adás-vétel és a bérbeadás együtt van, együtt lehet vásárolni és bérelni, külön-külön nem. 
Ez bent volt a kiírásban, ezt kell érvényesíteni a szerződéskötéskor is.  
A nagyatádiak előnyben részesítése fontos szempont, de dokumentumban rögzíteni aggályos, 
érvényesíteni viszont lehet. Vannak gazdasági szempontok, amelyek efelé viszik a 
munkáltatókat a foglalkoztatókat, hiszen helybeli alkalmazása kivált bizonyos költségeket.  
 
Rákóczy Attila alpolgármester: 
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnökétől kérdezi, a jegyzőkönyvben szerepel, 
hogy a Logoda Kft.-t a tárgyaláson személyesen nem az ügyvezető, hanem Dr. Molnár Attila 
úr képviselte, az ő meghatalmazása teljes mértékben rendben volt-e? 
 
Tátrai Jenő képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Igen, leellenőrizték, rendben volt a meghatalmazás. 
 
Kimegy az ülésteremből Melsin Valentin képviselő. 

A képviselő-testület létszáma: 13 fő. 

 
Hozzászólások: 
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
Mind a terület képviselőjének, nagy örömére szolgál, hogy hosszú-hosszú évek vajúdása után 
végre megújulhat a kastély és a környezete. A város nagyon értékes műemlék jellegű épülete 
ment volna tönkre, ha ez a beruházás nem valósulna meg.  
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A beruházói szándékot azért tartja komolynak, mert ha utánaszámolnak, a beruházót közel 1 
milliárdos kár érné, amennyiben nem valósulna meg ez a beruházás. Elveszítené a már elnyert 
állami támogatást és 214 millió Ft + ÁFA sem kevés pénz, amit most befektet a még 
hozzácsatolandó ingatlanok megvásárlásához. A beruházói szándék nagyon komoly.  
Az esélyegyenlőség alapján megkülönböztetést tenni nem lehet munkahelyteremtés 
szempontjából sem, de polgármester úr nagyon helyesen mondta azt, hogy a beruházónak 
nyilvánvalóan az a szándéka, hogy költségtakarékosan, hatékonyan és könnyen elérhetően 
tudjon munkaerőt találni, a munkaerő közel legyen, alkalmas legyen és mire a beruházás 
megvalósul be is kell tanítani. Nyilván lesznek azonban olyan kvalifikált munkakörök, 
amelyekre a környékről nem találnak megfelelő munkaerőt és messzebbről kell idehoznia.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 10. napirend határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 10. napirend határozati javaslatát 
egyhangúlag - 14 igen szavazat mellett  - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
173/2010. (VIII. 26.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az előterjesztéshez 

mellékelt jegyzőkönyv alapján megállapítja, hogy a Nagyatád, Csalogány sor mellett 
fekvő, nagyatádi 2245/2 helyrajzi számú 4.601 m2 nagyságú, a 2250/2 helyrajzi 
számú, 51.378 m2 nagyságú, a 2250/3 helyrajzi számú 6.541 m2 nagyságú, a 2250/19 
helyrajzi számú 3.624 m2 nagyságú és a 2250/20 helyrajzi számú 9.696 m2 nagyságú 
beépítetlen ingatlanok tulajdonjogának, valamint a 2250/5 helyrajzi számú 126.447 
m2 nagyságú – Jóléti tó – 50 éves bérleti jogának együttes elnyerésére kiírt pályázati 
felhívásra egy pályázat érkezett. 

 
 A pályázó: 

Neve:  Logoda Ingatlan Korlátolt Felelősségű Társaság. 
Rövidített neve: Logoda Ingatlan Kft. 
Képviselője: Kender Balázs János ügyvezető. 
Cégjegyzékszáma: 01-09-944271 
Adószáma: 22908951-2-43 

 Székhelye:  1095 Budapest, Mester utca 48-52. 1 em. 111. 
                  

2. A Képviselő-testület által a 155/2010. (VII. 23.) számú határozatával jóváhagyott 
pályázati felhívás és versenytárgyalási jegyzőkönyv alapján megállapítja, hogy a 
benyújtott pályázat érvényes. 
 

3. A Képviselő-testület megállapítja, hogy a Nagyatád, Csalogány sor mellett fekvő, 
nagyatádi 2245/2 helyrajzi számú 4.601 m2 nagyságú, a 2250/2 helyrajzi számú, 
51.378 m2 nagyságú, a 2250/3 helyrajzi számú 6.541 m2 nagyságú, a 2250/19 
helyrajzi számú 3.624 m2 nagyságú és a 2250/20 helyrajzi számú 9.696 m2 nagyságú 
beépítetlen ingatlanok tulajdonjogát, 214.905.500.-Ft+ÁFA, azaz 
Kettőszáztizennégymillió-kilencszázötezer-ötszáz forint+ÁFA vételár egyösszegben 
történő megfizetése mellett, 1/1 tulajdoni arányban, valamint a 2250/5 helyrajzi 
számú, 126.447 m2 nagyságú – Jóléti tó – 50 éves bérleti jogát évi 6.322.350.-
Ft+ÁFA, azaz évi Hatmillió-háromszázhuszonkettőezer-háromszázötven forint + 
ÁFA alap bérleti díjon 
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- a Logoda Ingatlan Kft. (székhelye: 1095 Budapest, Mester utca 48-52. 1 em. 
111., cégjegyzékszám: 01-09-944271, adószáma: 22908951-2-43, képviselője: 
Kender Balázs János ügyvezető) nyerte el. 

 
4. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét az adás-vételi és a bérleti 

szerződések aláírására.  
 
Határidő: testületi döntés értesítésére 2010. augusztus 31. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
11.) Előterjesztés a Városi Termál Strandfürdő melletti beépítetlen ingatlan értékesítési 

feltételeinek meghatározásáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Más léptékű és egészen más előkészítettségű projekt körvonalazódik ennél az előterjesztésnél. 
Ez egy olyan terület, ami közvetlenül kapcsolódik a strandfürdőhöz. Ez egy fontos adottság 
ezen a területen, hátránya, hogy közművekkel szabdalt, jó néhány közmű hózódik keresztül 
rajta, illetve a terület alakja egy torz „L” betű. Ezzel együtt van egy befektetői 
kezdeményezés, akik már kb. másfél éve keresik a lehetőségét annak, hogy itt a fürdőhöz is 
kapcsolódó szállodát, hotelt építsenek.  
Most kiírásra kerül az ingatlan a feltételekkel együtt, majd amennyiben vételi ajánlatot 
tesznek és megvásárolják, akkor van mögötte egyfajta komolyság és szándék, amennyiben 
nem, akkor levételre kerülhet a napirendről, mert akkor valószínű, hogy ezek csak 
próbálkozások voltak.  
Mindig dilemma, hogy hogyan készítsék elő, nem lehet azt mondani egy kezdeményezésre, 
hogy „á, úgysem”. El kell juttatni odáig, hogy döntse el a tényszerűség, hogy igen, vagy nem. 
Ha elviszik, akkor elindul a dolog, ha nem, akkor így, ebben a formában ezzel nem 
foglalkozik már a testület  
 
Kérdések: 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Polgármester úr július 12-én tárgyalt Kévés György úrral. A tárgyalás eredményeképpen, ha 
polgármesternek az a javaslata, hogy a b.) b.) pontot fogadja el a testület, kéri, hogy jelezze, 
hogy melyiket támogatja. A határozati javaslat 3. pontjának b.) a.), vagy a b.) b.) pontját 
javasolja elfogadásra a polgármester úr? 
 
Ormai István polgármester:  
Nem ez van odaírva, a testületnek nem kell eldöntenie. A vevő döntse el.  
Kévés úr egy harmadik, vele a templom mögötti terület vonatkozásában tárgyalt.  
 
A napirenddel kapcsolatosan hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 11. napirend határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 11. napirend határozati javaslatát 
egyhangúlag - 14 igen szavazat mellett  - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
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174/2010. (VIII. 26.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy a Városi 

Termál Strandfürdő mellett fekvő – kialakítása alatt álló – nagyatádi 75/14 helyrajzi 
számú, 24.712 m2 nagyságú beépítetlen ingatlan értékesítésére a 136/2010. (VI. 24.) 
számú határozatával jóváhagyott és közzétett pályázati felhívására az ott megadott 
határidőig ajánlat nem érkezett, a pályázati eljárás eredménytelenül zárult. 

 
2. A Képviselő-testület az önkormányzat tulajdonában álló, Városi Termál 

Strandfürdő mellett fekvő – kialakítás alatt álló – nagyatádi 75/14 helyrajzi számú, 
24.712 m2 nagyságú beépítetlen ingatlant tulajdonjogának elnyerésére: 

- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartása mellett 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

3.  A Képviselő-testület a 2. pontban meghatározott ingatlan értékesítési feltételeit az 
alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 
 
a.) Az ingatlan értékesítési alapára: amely több pályázat benyújtása esetén egyben a 

licit alapja is, a 136/2010. (VI. 24.) számú testületi határozattal megállapított 
árral azonos összegben határozza meg, azaz négyzetméterenként 2.330.-Ft+ÁFA, 
amely a 24.712 m2 nagyságú területre vetítve 57.578.960.-Ft+ÁFA, azaz 
Ötvenhétmillió-ötszázhetvennyolcezer-kilencszázhatvan forint+ÁFA. 

b.) A vételár megfizetésének módja: a Képviselő-testület a vételár megfizetésére 
kettő lehetőséget biztosít a pályázó döntése alapján: 

 
b.a.) a tulajdonjogot elnyerőnek a pályázati licit során kialakult vételárat az 
eladó részére a végleges adás-vételi szerződés aláírásával egyidőben, egy 
összegben kell az önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi 
Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-00000000 számú költségvetési 
elszámolási számlájára megfizetnie, vagy 
b.b.) a tulajdonjogot elnyerőnek a pályázati licit során kialakult vételár 
megfizetésére a Képviselő-testület részletfizetési lehetőséget biztosít. A 
vevőnek a teljes vételár ÁFA részét és a nettó vételár egyharmadát az eladó 
részére a végleges adás-vételi szerződés aláírásával egyidőben kell az 
önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál vezetett 
10403954-39511548-00000000 számú költségvetési elszámolási számlájára 
megfizetnie.  
A nettó vételár második harmadát a vevőnek az eladó részére a fenti 
számlaszámra legkésőbb 2011. április 30. napjáig kell megfizetnie, míg a nettó 
vételár harmadik harmadát legkésőbb 2011. december 15. napjáig. 
Késedelmes fizetés esetén a vevő az eladó részére a jegybanki alapkamatnak 
megfelelő késedelmi kamatot is köteles megfizetni. 
A vételár teljes megfizetéséig az önkormányzat a tulajdonjogát fenntartja. 
 

c.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli: 
- a telekkitűzés feladata és annak költsége, 
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- a közművekre, és útra történő rácsatlakozások, esetleges közműkiváltások 
költsége, 

- a közműfejlesztési illetve hálózatfejlesztési hozzájárulások megfizetése,  
- szükség esetén többlet közművek kiépítésének költsége, 
- amennyiben önkormányzatunk készíti az adás-vételi szerződést akkor annak 

költsége, amely a bruttó vételár 1 %-a, de minimum bruttó 15.000.-Ft. Ezt az 
összeget, az ingatlan tulajdonjogát elnyerőnek a végleges adás-vételi szerződés 
megkötésével egyidőben kell az önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. 
Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-00000000 számú 
költségvetési elszámolási számlájára befizetnie. 

 
d.) A pályázaton való részvétel biztosítéka: 3.000.000.-Ft, azaz Hárommillió forint, 

amelyet a pályázónak a pályázat benyújtásával egyidőben kell az önkormányzat 
Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-
00000000 számú költségvetési elszámolási számlájára befizetnie, és a befizetést 
igazoló irat másolatát a pályázathoz csatolnia. 

 
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 

- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az a vételárba kerül 
beszámításra. 

- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 
- a vevő Képviselő-testületi kijelölést követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára. 

 
e.) Beépítési feltételek: az ingatlant a többször módosított 34/2004. (X. 1.) 

önkormányzati rendelettel jóváhagyott helyi építési szabályzat, az OTÉK, a 
hatályos építésügyi jogszabályok, valamint a szakhatósági előírások, a vonatkozó 
jogszabályok betartásával lehet beépíteni.  

 
Az ingatlant a végleges adás-vételi szerződés aláírásának napjától számított 5 
éves beépítési kötelezettség, és ennek biztosítására elidegenítési tilalom terheli az 
eladó javára. 

 
Az eladó önkormányzatot az ingatlan beépítéséig, de a végleges adás-vételi 
szerződés aláírásától számított 5 évig a Ptk. 374 §-a alapján visszavásárlási jog 
illeti meg. A vevő hozzájárul a visszavásárlási jog ingatlan-nyilvántartásba 
történő bejegyzéshez. A visszavásárlás kérdésében a Képviselő-testület dönt. 

 
4. A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja, és 

elrendeli annak közzétételét a Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának hirdető 
tábláján, a város honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi 
Televízióban. 
 

5. A Képviselő-testület a pályázati versenytárgyalás lefolytatásával a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
6. A Képviselő-testület az ingatlan értékesítéséről, a vevő kijelöléséről a pályázati 

versenytárgyalást követő ülésen dönt. 
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7. A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 

fenntartja. 
  

Határidő: 2010. augusztus 31. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
12.) Előterjesztés a Nagyatád, József Attila utcában lévő építési telek értékesítési 

feltételeinek meghatározásáról  
 Előadó: Ormai István polgármestert 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
A terület már jó ideje meg volt hirdetve a Nagyatádi Városi Televízióban, majd mikor 
érdeklődés hiányában levették a hirdetést, jelentkezett egy vevőjelölt. Mivel akkor nem volt 
kiírva a terület értékesítésre, ezért szükséges ezt most újra megtenni.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 12. napirend határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 12. napirend határozati javaslatát 
egyhangúlag - 14 igen szavazat mellett  - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
175/2010. (VIII. 26.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a tulajdonában álló 

Nagyatád, József Attila utcában lévő, nagyatádi 2386/6 helyrajzi számú, 692 m2 
nagyságú építési telket értékesítésre kijelöli. 

 
2. A Képviselő-testület az 1. pontban megjelölt ingatlan tulajdonjogának elnyerésére: 

- nyílt pályázati eljárásban,  
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartása mellett 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

3. A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott építési telek értékesítési feltételeit 
az alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak 
szerint határozza meg: 

 
a.) Az értékesítési alapár, amely egyben a pályázati licit alapja is – korábban –  a 

361/2008. (XII. 18.) számú határozatban meghatározott vételárral azonos 1.200.-
Ft/m2+ÁFA, amely a 692 m2 nagyságú telekre összesen 830.400.-Ft+ÁFA, azaz 
Nyolcszázharmincezer-négyszáz forint + ÁFA. 

 
b.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerőnek a vételár 

megfizetésére a Képviselő-testület részletfizetést biztosít. A vételár teljes ÁFA 
tartalmát és a nettó vételár felét az adás-vételi szerződés aláírásával egyidőben, a 
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nettó vételár második felét legkésőbb szerződés aláírást követő 6 hónapig kell 
megfizetnie a tulajdonosnak az önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. 
Nagyatádi Fiókja által vezetett 10403954-39511548-00000000 számú költségvetési 
elszámolási számlájára. 
A teljes vételár megfizetéséig az önkormányzat tulajdonjogát fenntartja. 

c.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli: 
- a telekkitűzés feladata és annak költsége, 
- a közművekre, útra történő rácsatlakozások, esetleges közműkiváltások 

költsége, 
- a közműfejlesztési, illetve hálózatfejlesztési hozzájárulások megfizetése, 
- szükség esetén többlet közművek kiépítésének költsége, 
- amennyiben önkormányzatuk készíti el az adás-vételi szerződést, akkor a 

szerződéskötés költsége, ami a bruttó vételár 1 %-a, de minimum bruttó 
15.000.- Ft amelyet a telek tulajdonjogát elnyerőnek az adás-vételi szerződés 
megkötésével egy időben kell a Polgármesteri Hivatal pénztárába készpénzben 
befizetni. 

 

d.) A pályázaton való részvétel biztosítéka: 50.000.- Ft, azaz Ötvenezer forint, amelyet 
a pályázónak a pályázat benyújtásával egyidőben, készpénzben a Polgármesteri 
Hivatal pénztárába kell befizetnie, és a befizetést igazoló irat másolatát a 
pályázathoz csatolnia. 

 
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 

- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az a vételárba kerül 
beszámításra. 

- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 
- a vevő Képviselő-testületi kijelölését követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára. 

 
e.) Beépítési feltételek: 

A telek a többször módosított 34/2004. (X. 1.) önkormányzati rendelettel 
jóváhagyott helyi építési szabályzat, az OTÉK, a hatályos építésügyi jogszabályok, 
valamint a szakhatósági előírások, a vonatkozó jogszabályok betartásával építhető 
be. 

 
A telket az adás-vételi szerződés aláírásának napjától számított 3 éves beépítési 
kötelezettség, és ennek biztosítására elidegenítési tilalom terheli az eladó javára.  

 
Az eladó önkormányzatot a telek beépítéséig, de az adás-vételi szerződés aláírásától 
számított 5 évig a Ptk. 374 §-a alapján visszavásárlási jog illeti meg. A vevő 
hozzájárul a visszavásárlási jog ingatlan-nyilvántartásba történő bejegyzéséhez.  A 
visszavásárlás kérdésében a Képviselő-testület dönt.  
Az önkormányzat visszavásárlási jogának érvényesítése esetén a telket az 
értékesítési, illetve a vevő által a visszavásárlásig befizetett vételár évenként 5 %-al 
csökkentett összegében vásárolja vissza. A szerződő felek az erre vonatkozó 
rendelkezést kötbérként érvényesíti. 

 
4. A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja és 

elrendeli azok közzétételét a Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának hirdető 
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tábláján, a város honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi 
Televízióban. 
 

5. A Képviselő-testület a pályázati eljárás lefolytatásával a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
6. A Képviselő-testület a telek értékesítéséről, a vevő kijelöléséről a pályázati 

versenytárgyalást követő ülésén dönt. 
 
7. A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 

fenntartja. 
 
Határidő: 2010. augusztus 31. 
Felelős:   Ormai István polgármester  
 
 
13.) Előterjesztés a nagyatádi 0481/15 helyrajzi számú földterület értékesítési feltételeinek 

meghatározásáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 13. napirend határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 13. napirend határozati javaslatát 
egyhangúlag - 14 igen szavazat mellett  - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
176/2010. (VIII. 26.) számú határozat: 
 

1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 
tulajdonában álló nagyatádi 0481/15 helyrajzi számú, 2.836 m2 nagyságú, 
lakásépítési lehetőséggel is bíró külterületi kertterületét értékesítésre kijelöli. 

 
2. A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott földterületre 

- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartásával pályázati 

eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

3. A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott terület értékesítési feltételeit az 
alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak 
szerint határozza meg: 

 
a.) A földterület értékesítési alapára: amely több pályázat benyújtása esetén 

egyben a licit alapja is 99.-Ft/m2+ÁFA, összesen 280.764.-Ft+ÁFA, azaz 
Kettőszáznyolcvanezer-hétszázhatvannégy forint+ÁFA. 
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b.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerőnek a pályázati licit 

során kialakult vételárat a 16/2002. (II. 18.) számú Kormányrendelet 
értelmében kifüggesztésre került, záradékolt „ajánlattételi felhívás” alapján 
megkötésre kerülő adás-vételi szerződés aláírásának napján egy összegben kell 
megfizetnie. 

 
c.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli:  

- a telekkitűzés feladata és annak költsége, 
- a közmű és út rácsatlakozások kiépítése, esetleges közműkiváltások 

költsége, 
- közműfejlesztési, illetve hálózatfejlesztési hozzájárulások megfizetése, 
- esetlegesen szükségessé váló közműkiépítések költsége, 
- amennyiben önkormányzatunk készíti az adás-vételi szerződést, akkor 

annak költsége, amely a bruttó vételár 1 %-a, de minimum15.000.-Ft, 
amelyet a terület tulajdonjogát elnyerőnek az adás-vételi szerződés 
megkötésével egyidőben kell a Polgármesteri Hivatal pénztárába 
készpénzben befizetnie. 

 
d.) A pályázaton való részvétel biztosítéka: 25.000.-Ft, azaz Huszonötezer forint, 

amelyet a pályázónak a pályázat benyújtásával egyidőben kell a Polgármesteri 
Hivatal pénztárába készpénzbe befizetnie, és a befizetésről szóló igazolást a 
pályázathoz csatolnia. 

  
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 

- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az a vételárba 
kerül beszámításra. 

- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 
- a vevő Képviselő-testületi kijelölését követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a Polgármesteri Hivatal pénztári órái alatt. 

 
4. A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja, és 

elrendeli annak közzétételét a Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának 
hirdető tábláján, a város honlapján valamint rövidített formában a Nagyatádi 
Városi Televízióban. 

 
5. A Képviselő-testület a pályázati eljárás lefolytatására a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
6. A Képviselő-testület a versenytárgyalásról készült jegyzőkönyv alapján dönt a 

pályázati eljárás nyerteséről.  
 

7. A Képviselő-testület a döntéséről tájékoztatja a pályázati eljárás nyertesét, s 
felhívja a figyelmét, hogy az ingatlan megvásárlása érdekében a 16/2002. (II. 18.) 
számú Kormányrendelet szerint készítse el „ajánlattételi felhívását” és kérje 
kifüggesztését a Polgármesteri Hivatal hirdetőtábláján. 
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8. A Képviselő-testület a szántóterület vevőjéről szóló döntését a kifüggesztett, 
záradékolt „ajánlattételi felhívás” alapján a záradékolást követő ülésén hozza 
meg. 

 
Határidő: 2010. augusztus 31. 
Felelős:   Ormai István polgármester 

 
 

14.) Előterjesztés a Nagyatád, Háromfai utcában lévő ingatlanrészek megvásárlásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
Megérkezik az ülésre Piri Attila képviselő.  

A képviselő-testület létszáma: 15 fő. 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Hozzászólások: 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Az ingatlan értékesítéseknél, nem lakóházak esetén 15 éves határidő van arra vonatkozóan, 
hogy ha valaki 15 éven belül szerezte és eladja egy részét, abban az esetben személyi 
jövedelemadó alá esik, kivéve akkor, ha az eladott ingatlan, ingatlanrész esetében 
kisajátításnak lenne helye. Az adótörvények adómentességet állapítanak meg arra a területre, 
amit adás-vétel útján szereznek meg, de kisajátításnak lenne helye. Figyelemmel arra, hogy 
sok ingatlant érint ez a rész, lehet mentesíteni a tulajdonosokat az SZJA bevallás 
kötelezettsége alól, amennyiben a most hozandó határozatba, ill. a megkötendő adás-vételi 
szerződésben rögzítésre kerül az, hogy a terület megvásárlása közérdekű céllal, kisajátítási 
célként került megvásárlásra.  
Javasolja, hogy ez a határozatban, ill. az adás-vételi szerződésben is rögzítésre kerüljön.  
 
Ormai István polgármester:  
Teljesen okszerű és célszerű a képviselő úr javaslata. A javaslat kerüljön rögzítésre a 
határozat 5. pontjában, ill. ahová illeszkedik, valamint szerepeltetésre is kerüljön a 
szerződésben.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 14. napirend határozati javaslatát a 
kiegészítéssel együtt. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 14. napirend határozati javaslatát a 
kiegészítéssel együtt egyhangúlag – 15 igen szavazat mellett – elfogadja és a következő 
határozatot hozza: 
 
177/2010. (VIII. 26.) számú határozat:  
 

1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatád-Kivadár 
Háromfai utca járda ingatlan-nyilvántartásba történő feltüntetése érdekében 
egyetért az alábbi ingatlanrészek közérdekű célú megvásárlásával: 
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- a nagyatádi 3116 helyrajzi számú ingatlanból 56 m2, 
- a nagyatádi 3018 helyrajzi számú ingatlanból 25 m2, 
- a nagyatádi 3020 helyrajzi számú ingatlanból 40 m2, 
- a nagyatádi 3021 helyrajzi számú ingatlanból 83 m2. 

 
2. A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott ingatlanrészek vételárát 

egységesen 105.-Ft/m2-ben állapítja meg. 
 

3. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét az ingatlanrészek 
megszerzéséhez szükséges dokumentációk és szerződések aláírására. 

 
4. Az adás-vételi szerződés a telekalakítás jogerőre emelkedését követő 15 napon 

belül kerül megkötésre, amellyel egyidőben kerül sor a teljes vételár egyösszegű 
megfizetésére.  

 
Határidő: telekalakítás jogerőre emelkedését követő 15 nap 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
15.) Előterjesztés a hulladékátrakó területén lévő épület felújítási munkáinak bérbe történő 

beszámításának engedélyezéséről  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
Bakos József képviselő: 
Ha jól emlékszik, az ingatlant az önkormányzat 20 évre adta bérbe a szolgáltató részére. A 
telep bezárt, az önkormányzat részére holttőke jelentkezett, mint tulajdonos az épületet 
hasznosítani már nem igazán tudja. Felmerülhet alternatívaként, hogy vegye meg a 
szolgáltató. Az önkormányzatnak nem érdeke a felújítás, miután az anyagi helyzet sem 
engedi, az sem érdeke, hogy bérleti díj beszámítással enyhítsen a szolgáltató terhein. Az 
önkormányzatnak minden fillérre szüksége van.  
A szolgáltató szeretné, ha öt év alatt megtérülne a befektetés, véleménye szerint legyen 
hosszabb a futamidő és minél többet és minél hosszabb ideig fizessen a szolgáltató, mert a 
saját hasznát a telepből eddig is kivette és ez után is kiveszi, nem látja az önkormányzat 
érdekét, hogy erre az épületre akár egy fityinget is szánjon, nem mobilizálható vagyon.  
 
Sasvári Tamás alpolgármester: 
A Saubermacher-Pannónia Kft.-vel kötött bérleti szerződés mikor jár le?  
 
Ormai István polgármester:  
Tíz évre szól a bérleti szerződés. A lerakó – mint lerakó – funkcióját vesztette. A szolgáltató 
bérli az önkormányzattól, átrakóállomás céljára.  
Bakos képviselő úr javaslata közül az egyik kezelhető, a másik nem. A rekultiválandó 
területet nem adható el, viszont a másikkal szintén egyet ért.  
 
Hozzászólások: 
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Dr. Barbalics István képviselő: 
Az önkormányzat rendelete szerint a tulajdonát képező ingatlanok felújításával-építésével 
kapcsolatos munkálatokra három vállalkozótól kell ajánlatot kérni. Itt egy ajánlat szerepel, 
melyből az derül ki, hogy majd 2 millió Ft az anyagköltség és több, mint 1,5 millió Ft a 
díjköltség nettó értéken. A képviselő-testület  ebből nem látja azt, hogy milyen munkákat 
terveztek erre az épületre, valamint azt sem, hogy más vállalkozók milyen ajánlatot adnának 
erre a célra. Nem is beszélve arról, hogy az ajánlattevő egy nagykanizsai Bt., célszerű lett 
volna mellette még legalább két nagyatádi vállalkozótól is erre vonatkozóan ajánlatot kérni. 
Jelen formájában, mivel önkormányzati rendeletbe ütközik ez a kérés, a határozati javaslatnak 
az elvetését indítványozza.  
 
Sasvári Tamás alpolgármester: 
A képviselő úr által említett beruházás nem az önkormányzat beruházása, hanem a 
Saubermacher-Pannónia Kft. beruházása. Innentől kezdve az önkormányzat nem kérhet 
árajánlatot az ő beruházására.  
Másrészt ilyen esetekben a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda véleményezni szokta az 
árajánlatokat, ők állapítják meg, hogy annak a valóságtartalma mennyire megfelelő. 
Véleménye szerint ez jelen esetben is megtörtént. Ennyit tehet az önkormányzat ebben az 
esetben, ill. azt, hogy nem fogadja el.  
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Az önkormányzati tulajdont érintő beruházásoknál-felújításoknál rendeleti előírás, hogy 
három ajánlatot kell kérni függetlenül attól, hogy az önkormányzat saját maga végzi, vagy 
más végzi a beruházást. Amennyiben nem volna ilyen előírás, akkor sem értené meg azt, hogy 
egyetlen egy ajánlat alapján ezt a képviselő-testület így elfogadja. Mi a garancia arra, hogy ezt 
a 4,5 milliós munkát egy nagyatádi vállalkozó ne tudná elvégezni 1-1,5 millió Ft-ért? 
Nyilvánvalóan anyagilag nem mindegy az, hogy az 50 % mekkora nagyságrendet tesz ki, 4,5 
milliónak az 50 %-át kell az önkormányzatnak a bérleti díjba betudni, vagy az 1 millióét. Ezt 
a képviselő-testület semmiképpen se fogadja el, majd csak akkor, ha lesz három ajánlat és 
látják nem csak a főösszesítő számát, hanem a tételes, munkaelemenkénti költségeket is, hogy 
mit akar a bérlő ott elvégeztetni azon az épületen, mert nem biztos, hogy indokolt az a dolog, 
amit ő szeretne.  
A jelen gazdasági helyzetben a tulajdonosok nem szokták a bérlőnek az extra igényeit 
méltányolni. Ha szüksége van az épület átalakítására-felújítására, hozzájárul ahhoz, hogy ezt 
elvégezze bérbeszámítási díj nélkül. 
 
Ormai István polgármester:  
Az előterjesztés szöveges részében fel van sorolva, hogy milyen jellegű munkákat kívánnak 
elvégezni. Kifejezetten felhívja a figyelmet arra, hogy leírták, hogy a Polgármesteri Hivatal 
műszaki szakemberei megvizsgálták az épületet, áttekintették az árajánlatot és a felújítási 
munkákat indokoltnak tekintették. Reálisan gondolkodva ez egy tényszerű megállapítás, 
melyet nincs ok kétségbe vonni.  
Módosító javaslata, hogy az éves fizetendő bérleti díj 30 %-ig engedje a beszámítást a 
testület, ez azt jelenti, hogy hosszabb idő alatt fog teljesülni. A másik javaslata, hogy a 
kivitelezési munkák vonatkozásában mindenképpen kérjenek nagyatádi építőipari 
vállalkozásoktól is árajánlatot a munkák elvégzésére.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A költségvetési rendelet rendelkezik arról, hogy milyen esetben kell pályázati eljárást 
lefolytatni: valamennyi működési célú, valamint beruházási-fejlesztési, megrendelés, 
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beszerzés szolgáltatási igénybevétele esetén, ha annak várható kiadása eléri vagy meghaladja 
az 1 millió Ft-ot, de még nem éri el a közbeszerzési törvény hatálya alá tartozó 
kötelezettséget, akkor pályázati eljárást kell lefolytatni, de ez azt jelenti, hogy önkormányzati 
beruházások esetén. A költségvetési rendeletben tervezett működési és beruházások esetén 
van ez a kötelezettség, egyébként pedig a bérbeszámítást – ahogy az előterjesztés szöveges 
részében is le van írva – a vagyonos rendelet tartalmazza, annak megfelelően készítette elő 
Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda az előterjesztést, ami a rendeleteknek és a 
jogszabályoknak mindenben megfelel. 
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
A polgármester úr által javasoltakkal teljesen egyet ért, de ebben az esetben újra vissza kell 
hozni a testület elé, ezt nem lehet most megszavazni, ugyanis látatlanban nem lehet arról 
szavazni, amennyiben alacsonyabb árajánlatokat beszereznek, azoknak milyen műszaki 
tartalma lesz. Ismételten meg kell vizsgálni, hogy az a műszaki szakemberek véleménye 
szerint is megfelel-e. Ebben az esetben megváltozott a helyzet, mert egy más összeg is 
beléphet az előterjesztésbe.  
 
Sasvári Tamás alpolgármester: 
Az elmúlt 12 évben – mióta képviselő – nem ez az első eset, hogy ilyen előterjesztés kerül a 
képviselő-testület elé, még soha, egyetlen egyszer nem merült fel, hogy három, vagy több 
ajánlatot kell kéretni a bérlővel a beruházásra. Nem tudja, hogy ez most hogy került ide! A 
húsbolt estében volt egy hasonló téma, amely szintén 1 millió Ft felett volt, senki nem jelezte, 
hogy kérjenek több árajánlatot.  
Annyira azért talán meg lehet bízni a műszaki irodában, hogy elfogadják, hogy ezek a 
beruházási összegek reálisak és valósak! 
 
Ormai István polgármester:  
Figyelmesen olvasva a határozati javaslatot látszik az, hogy a 3. pontban van leírva, hogy 
„keretösszeget”. Ennél több nem lehet, de sok esetben ennél kevesebb lett a vége ezeknek a 
munkáknak, az lett aztán érvényesítve.  
Jó volt a tárgyalása ennek a témának, de ugyanoda jutottak vissza, hogy egy jól működő 
gyakorlat szerint gondoskodnak arról, hogy a költségvetés megterhelése nélkül kerülnek 
rendbetételre, felújításra, jobb állapotba az önkormányzat tulajdonában lévő ingatlanok.  
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Tátrai képviselő úrtól kérdezi – ő volt a vezetője ennek a területnek – a fűtéskorszerűsítést 
mikor végezték el azon az épületen? 
 
Tátrai Jenő képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Azon az épületen egyáltalán nem volt fűtéskorszerűsítés. Egy egyszerű fatüzelésű kályha volt, 
elavult fűtésrendszerrel rendelkezett. Ott a fűtéskorszerűsítés az egyik elem.  
 
Ormai István polgármester:  
Az előterjesztő javaslata a következő: Egy külön határozati javaslati pontban a képviselő-
testület kiköti, hogy a beruházó kérjen nagyatádi vállalkozóktól is árajánlatot a kivitelezés 
elvégzésére. Kiköti, ez az jelenti, hogy kell, hogy kérjen.  
A 4. pontban szereplő 50 %-ot pedig 30 %-ra kívánja módosítani.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 15. napirend határozati javaslatát az általa 
ismertetett módosításokkal együtt.  



 25 

 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 15. napirend határozati javaslatát a 
polgármester módosításával együtt 13 igen szavazat és 2 tartózkodás mellett elfogadja és a 
következő határozatot hozza:  
 
178/2010. (VIII. 26.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 

tulajdonában álló, nagyatádi 0197 helyrajzi számú ingatlan bérlője a Saubermacher-
Pannonia Hulladékgyűjtő Kft. (székhelye: Nagykanizsa, Vár út 5., képviselője: 
Horváth Balázs ügyvezető) részére engedélyezi a bérelt ingatlanon lévő 170 m2 
nagyságú épület rendeltetésszerű használhatósága érdekében a bérbeadót terhelő 
felújítási munkálatok elvégzését. 
 

2. A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott épület használhatósága érdekében 
végzendő felújítási munkák értékét a becsatolt árajánlat alapján bruttó 4.530.721.-Ft 
keretösszegben határozza meg. 

 
3. A Képviselő-testület a bérlő által a felújítási költségekből bérbeszámítással 

elszámolható keretösszeget, a 2. pont szerinti összeggel azonosan, bruttó 4.530.721.-
Ft, azaz bruttó Négymillió-ötszázharmincezer-hétszázhuszonegy forint összegben 
határozza meg. 

 
4. A Képviselő-testület a Saubermacher-Pannonia Hulladékgyűjtő Kft részére 

engedélyezi a munkák elkészülte után, a számlával igazolt és az önkormányzat 
Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda műszaki szakemberei által ellenőrzött 
tényleges bérbeszámítással tételesen elszámolt felújítási összeg évi bérleti díj 30 %-
ában történő elszámolását 2011. január 1. napjától. 

 
5. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a bérbeszámítási 

megállapodás megkötésére. 
 
6. A Képviselő-testület a bérbeszámítási keret-megállapodás alapján a felújítási 

munkák elvégzésének és az erről benyújtott számla helyességének ellenőrzésével a 
Polgármesteri Hivatal Műszaki és Vagyongazdálkodási Irodájának vezetőjét, az 
ellenőrzött bérbeszámítási összeg bérlő felé történő elszámolásával a Polgármesteri 
Hivatal Pénzügyi Iroda vezetőjét bízza meg. 

 
7. A Képviselő-testület kiköti, hogy a beruházó kérjen nagyatádi vállalkozóktól is 

árajánlatot a kivitelezés elvégzésére. 
 
Határidő: bérbeszámítás elszámolása 
Felelős:   Ormai István polgármester 
                Svégel Gábor irodavezető 
                Kliment Tiborné irodavezető  
 
 
16.) Előterjesztés a Nagyatád, Árpád utcában lévő, nagyatádi 2220/18 helyrajzi számú 

ingatlanra vonatkozó beépítési kötelezettség meghosszabbításáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 
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Kérdések: 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Mikor lett kiadva és van-e érvényes építési engedély ennek a területnek a beépítésére? 
 
Ormai István polgármester:  
Nincsen. 
 
A napirenddel kapcsolatosan hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 16. napirend határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 16. napirend határozati javaslatát 
12 igen és 3 nem szavazat mellett – elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
179/2010. (VIII. 26.) számú határozat:  
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy 

Nagyatád Város Önkormányzatától vásárolt Nagyatád, Árpád utcában lévő, 
nagyatádi 2220/18 helyrajzi számú, összesen 2.500 m2 nagyságú beépítetlen területre 
a Kori ’96 Kereskedelmi és Szolgáltató Kft. (7500 Nagyatád, Hunyadi utca 2., 
képviselője: Kovács Ferenc Zoltán ügyvezető) – az előterjesztéshez csatolt kérelme 
alapján –– a 2007. október 12. napján aláírt adás-vételi szerződés 6. pontjában 
meghatározott beépítési kötelezettségének 2010. október 12. napjáig nem tud eleget 
tenni. 

 
2. A Képviselő-testület a Kori ’96 Kereskedelmi és Szolgáltató Kft. ügyvezetője által 

benyújtott kérelem alapján az 1. pontban megjelölt építési telekre vonatkozó: 
- adás-vételi szerződésben – a beépítési kötelezettség teljesítése érdekében – 

meghatározott visszavásárlási jogát jelenleg nem kívánja érvényesíteni,  
- beépítési kötelezettséget meghosszabbítja, 
- a beépítési kötelezettség és annak biztosítására elidegenítési tilalom 

időpontját a 2007. október 12. napján megkötött adás-vételi szerződésben 
foglalt feltételekkel a jelenleg érvényben lévő visszavásárlási jog 
időpontjában, azaz 2012. október 12. napjában határozza meg. 

 
3. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét módosított adás-vételi 

szerződés aláírására. 
 

Határidő: 2010. október 12. 
Felelős:   Ormai István polgármester  
 
 
17.) Előterjesztés a Nagyatád, Csalogány soron lévő, nagyatádi 3187 helyrajzi számú 

ingatlanra vonatkozó beépítési kötelezettség meghosszabbításáról  
 Előadó: Ormai István polgármester  
 
Kérdések: 
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Dr. Barbalics István képviselő: 
Ha egy építési telket az önkormányzat értékesít, előírja a három éves beépítési kötelezettséget. 
Ennél a teleknél már 10 éves beépítési kötelezettség van, ami az önkormányzat döntését 
teljesen komolytalanná teszi, nem is beszélve arról, hogy az ár-érték viszonyok ez idő alatt 
megváltoztak. Nem javasolja a határozati javaslat elfogadását. 
 
Bakos József képviselő: 
Csatlakozva képviselőtársához, szintén ez a javaslata azzal a kiegészítéssel, hogy ne járuljon 
hozzá a testület a szabadkézből történő értékesítéshez, hanem vásárolja vissza a területet.  
 
Ormai István polgármester:  
A tíz év majd csak lesz, mert most csak hét, bár persze az is sok. 
Az előterjesztő csak azt javasolja, hogy a testület hosszabbítsa meg a beépítési 
kötelezettséget, nem javasolja, hogy adhassa el, ez nincs bent.  
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
A tulajdonos kérte. 
 
Ormai István polgármester:  
Azt nem javasolja a testület, csak a meghosszabbítást javasolja. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 17. napirend határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 17. napirend határozati javaslatát 7 
igen és 4 nem szavazat és 4 tartózkodás mellett – nem fogadja el és a következő határozatot 
hozza: 
 
180/2010. (VIII. 26.) számú határozat:  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a  Nagyatád, Csalogány soron 
lévő, nagyatádi 3187 helyrajzi számú ingatlanra vonatkozó beépítési kötelezettség 
meghosszabbításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát nem fogadja el.  
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
Javaslata, az, hogy kerüljön meghosszabbításra egy évvel a beépítési kötelezettség úgy, ahogy 
eredetileg kérte az illető és ne három évvel, azért mert, nem valószínű, hogy október 9-ig 
döntési helyzetbe kerül a testület és az elidegenítési kötelem is meg fog szűnni, akkor 
szabadon értékesítheti, ha addig nem dönt a testület. Időközben pedig ki fog derülni, hogy 
hogyan alakul ennek a birtoknak a sorsa.  
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
A kollegák hozzák le a szerződést, meg kell nézni, hogy mi van abban, mert a képviselő-
testület annak idején úgy döntött, hogy ha a beépítési kötelezettségének nem tesz eleget, az 
önkormányzat visszavásárolja a telket és nincs ezen mit meditálni. 
 
Ormai István polgármester:  
Nem! Ebben biztosak. Ezekben a dokumentumokban, ill. a testületi munkában az érvényesül, 
hogy külön döntést kell hozni. Nem arról szerződött és arról döntött a testület, hogy 
visszavásárolja, hanem arról, hogy visszavásárolhatja. Ez azt jelenti, hogy erről külön döntést 
kell hozni. Azért érdekes az eset, mert itt valamiféle különleges oka van annak, hogy a tisztelt 
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testület nem ért egyet azzal, hogy adjon lehetőséget arra, hogy esetleg beépíti. Meg kell 
vizsgálni, hogy mit csinált a területen. Ez nem ilyen egyszerű, mint ahogy Barbalics képviselő 
úr mondja, hogy egy csettintéssel vegye vissza a testület, mert ha bevezette a vizet, és 
tereprendezést csinált, azt fel kell mérni, értékelni kell és le kell vonni az eladási árból.  
Az önkormányzat nem akar vízvezeték-építést és tereprendezést valamint alaptest-építést, 
vagy bontását kifizetni. Ez bonyolultabb annál, semmint, hogy azt mondja, hogy akkor 
vegyék vissza. Ennek több olvasata van. Most maximum addig lehet eljutni, hogy a testület 
tudomásul veszi és visszahozza, hogy akkor adja el ő, vagy vegyék vissza a számítások után. 
Van még egy lehetőség, mely az, hogy majd megfontolja a polgármester, hogy mit kezd ezzel 
a döntéssel. 
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
Jó lenne, ha ezt sikerülne elvarrni, mielőtt még a mandátumok lejárnak. Mi van a kérésben? A 
kérésben szó szerint az van, hogy 2011. év végéig szíveskedjen meghosszabbítani a testület, 
majd ír egy olyan általános dolgot, hogy amennyiben a beépítési kötelezettségnek egyéb okok 
miatt nem tud eleget tenni, kéri, hogy a testület járuljon hozzá az ingatlan szabadkézből 
történő értékesítéséhez. Semmivel sem indokolja ezt a kérését. Ez olyan, mintha előre 
vetítené, hogy úgysem fogja beépíteni. Ezért mondja, hogy ne maradjanak elvarratlan szálak, 
mert már nincs rá idő, ezért javasolja, hogy az eredeti kérelemnek megfelelően adja meg az 
egy év hosszabbítást a testület, ez alatt pontosan ki fog derülni, hogy mit akar ezzel a telekkel. 
Mást nem tud dönteni a következő képviselő-testület sem, minthogy visszavásárolja, főleg, ha 
a Barbalics úr emlékezetére hagyatkoznak. 
 
 Sasvári Tamás alpolgármester: 
Amennyiben a testület ma nem dönt erről – függetlenül attól, hogy ez az utolsó testületi ülése 
a ciklusnak – akkor október 9-én lejár a beépítési kötelezettsége a tulajdonosnak, a 
választások október 3-án vannak és az első testületi ülés pedig valamikor hónap közepén. 9-én 
lejár a beépítési kötelezettsége, a testület nem tett semmit, innét kezdve a tulajdonos azt tesz a 
telekkel, amit akar, akár szabadkézből értékesítheti is. Ez biztosan így van. Emlékszik 
esetekre, amikor „rezgett a léc” ez ügyben.  
Ezt a napirendi pontot a szavazással lezárta a testület, amennyiben még egyszer szavazni 
szeretnének róla, akkor újból napirendre kellene tűzni.  
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Kivételes helyzet, hogy egyet ért Sasvári alpolgármester úrral abban, hogy lezárták a 
napirendet és tovább nem tudják tárgyalni. Amennyiben továbbra is tárgyalni szeretnének 
róla, tartson szünetet a képviselő-testület, az aláírt szerződésben – mely mind a két felet 
kötelezi - meg kell nézni pontosan hogyan szól.  
Ez egy teljesen „slendrián” módon elkészített és idetett előterjesztés, mert amiket most 
fölvázolt és elmondott a polgármester úr, azokat az előterjesztésben kellett volna 
szerepeltetnie, miszerint jelenleg így néz ki a dolog.  
Az előterjesztő hogyan veszi a bátorságot ahhoz, hogy a kérelmező egy éves beépítési 
kötelezettséget kér, a testületnek viszont három éves beépítési kötelezettséget javasol, tehát a 
kérelemtől eltérő javaslatot fogadjon el a kérelmező által nem kért időtartamra is a testület.  
Amennyiben vissza kívánnak térni erre a témára, a szünet után tegyék meg. Meg kell nézni a 
szerződést, ami a két felet köti, annak megfelelően kell eljárni.  
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Ormai István polgármester:  
Köszöni a feddést, igyekszik majd tanulni belőle. Felhívja a képviselő úr figyelmét azonban 
arra, hogy olvassa el figyelmesen a szerinte „slendrián” előterjesztést. Amiről beszélt, 
megtalálhatók benne. Szünet után eldöntik majd a továbbiakat. 
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
A kérelmet nem bírálták el. Van egy másik bekezdés, ami azt mondja, hogy a testület járuljon 
hozzá a szabadkézből történő értékesítéshez, ha nem teljesíti a kérését. Ez a része nincs 
lezárva, tehát a napirend még nincs lezárva, ezért a javaslata az, hogy a napirend újra 
megnyitása nélkül erről lehetne szavazni. 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Nem egyetértve Novák képviselő úr által elmondottakkal, nem kérelmekről, hanem 
előterjesztésekről szavaz a testület. Az előterjesztés ezt tartalmazza.  
 
Ormai István polgármester:  
Szerinte is. Szünet után napirendre lehet javasolni. 
 
 
18/A.) Beszámoló a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság átruházott hatáskörben hozott 

döntéseiről 
 Előadó: Tátrai Jenő 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 18/A. napirend határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 18/A napirend határozati javaslatát 
14 igen és 1 tartózkodás szavazat mellett – elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
181/2010. (VIII. 26.) számú határozat:  
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottsága a 2010. augusztus 25-i ülésén átruházott hatáskörben: 

- a nagyatádi 2166 helyrajzi számú, Nagyatád, Kiszely utca 11. szám alatti 
ingatlanon fekvő, kétszintes, összesen 527 m2 nagyságú épületére az ERFO 
Rehabilitációs Foglalkoztató Ipari, Kereskedelmi és Szolgáltató Közhasznú 
Társasággal – jogutódja: ERFO Rehabilitációs Foglalkoztató Nonprofit Kft –  
(1076 Budapest, Dózsa György út 48., Pécsi Régió 7630 Pécs, Bajor utca 6., 
képviseletében Petz Mónika régióigazgató) megkötött bérleti szerződés 
meghosszabbítására, 

- nagyatádi 441/3/A/3 helyrajzi számú, Nagyatád, Korányi utca 4. szám alatti 
társasház földszintjén lévő, keleti bejáratú, az önkormányzat tulajdonában álló, 
több helyiségből álló, összesen 61,23 m2 alapterületű helyiségre Kovácsné Keszi 
Gabriellával (Nagyatád, Fürdő utca 6/a.) kötött bérleti és albérleti szerződés 
meghosszabbítására, 

- a nagyatádi 518/2 helyrajzi számú, Nagyatád, Baross Gábor utca 5/a. szám alatti 
épület földszintjén elhelyezkedő – a földszinti irodákkal, üzletekkel közös 
használatú helyiségeinek az irodarészre jutó területrésszel együtt – 24,71 m2 
nagyságú 2. számú helyiségre a Magyar Szocialista Párt Nagyatádi Szervezetével 
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(Nagyatád, Baross Gábor utca 5/a., képviseletében Boros Bálint elnök) 
megkötött bérleti szerződés meghosszabbítására 

hozott döntéseit jóváhagyja.  
 
 
18/B.) Beszámoló az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság átruházott hatáskörben hozott 

döntéseiről 
 Előadó: Boros Bálint elnök 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 18/B. napirend határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 18/B napirend határozati javaslatát 
egyhangúlag - 15 igen szavazat mellett – elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
182/2010. (VIII. 26.) számú határozat:  
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő- testülete a Nagyatádi Közoktatási 
Intézmény, az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola és a József Attila Kollégium 
2009/2010. tanévről szóló beszámolóját az Oktatási, Kulturális és Sport bizottság 2010. 
augusztus 24-i ülésén hozott 35/2010. (VIII. 24.) számú határozatában foglaltak szerint 
jóváhagyja. 
 
2.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő- testülete a Nagyatádi Óvoda, 
Általános és Alapfokú Művészetoktatási Iskola, Pedagógiai Szakszolgálat Intézmény és 
az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola Pedagógiai Programjának módosítását az 
Oktatási, Kulturális és Sport bizottság 2010. augusztus 24-i ülésén hozott 36/2010. (VIII. 
24.) számú határozatában foglaltak szerint jóváhagyja. 
 
3.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő- testülete az önkormányzati 
közoktatási intézményrendszer működésének minőségirányítási programja - ÖMIP - 
módosítását az Oktatási, Kulturális és Sport bizottság 2010. augusztus 24-i ülésén hozott 
37/2010. (VIII. 24.) számú határozatában foglaltak szerint jóváhagyja. 
 
4.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Oktatási, Kulturális és 
Sport bizottság 2010. augusztus 24-i ülésén hozott 39/2010. (VIII. 24.) számú, az Ady 
Endre Gimnázium és Szakközépiskola németországi cserepartnerének látogatása 
alkalmával szervezett autóbuszos kirándulásait 40.000.- Ft-al való támogatásáról szóló 
határozatát jóváhagyja. 
 
5.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Oktatási, Kulturális és 
Sport bizottság 2010. augusztus 24-i ülésén hozott 40/2010. (VIII. 24.) számú, az NKI 
Csiszolatlan Gyémántok színjátszó csoportja Őrtilosban szervezett táborozását 57.000 
Ft-al való támogatásáról szóló határozatát jóváhagyja. 
 
6.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Oktatási, Kulturális és 
Sport bizottság 2010. augusztus 24-i ülésén hozott 41/2010. (VIII. 24.) számú, a 
Szentháromság Római Katolikus Egyházközség által Pilisszentlélekre és Felsőörsre 
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szervezett hittantáborokat 24.000.- Ft-al való támogatásáról szóló határozatát 
jóváhagyja. 
 
 
19/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 19/A. napirend határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 19/A napirend határozati javaslatát 
egyhangúlag - 15 igen szavazat mellett – elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
183/2010. (VIII. 26.) számú határozat:  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadja. 
 
 
19/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése közötti 

időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Kérdések: 
 
Bakos József képviselő: 
A korábbi előterjesztésnél utalt a PPP-s Tanuszodára. A Hídépítő per ezek szerint mivel 
kapcsolatos, mert erre gondolt mikor azt mondta, hogy gondok vannak az uszodánál, de 
valószínű, hogy félreértelmezi. 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
A Pozitív Kft. felperesnek Nagyatád Város Önkormányzata alperes elleni tervezési díj 
megfizetése iránti perével kapcsolatosan kérdezi a jegyző asszonyt, hogy mekkora összegről 
van szó és melyik tervre vonatkozott ez a kereset, mit nem fizettek ki? 
Az önkormányzat vagyoni helyzetéről szóló tájékoztató elkészült-e és mikor lesz közszemlére 
téve? 
 
Piri Attila képviselő: 
A csapadékvíz-elvezetésből adódó problémákra történt gyors beavatkozások mik voltak?  
 
Ormai István polgármester:  
A Hídépítő Zrt. esetében semmi másról nincs szó, mint az induláskori időszak működtetési-
próba üzemi-üzemeltetési időszaknak a költségeit pereli az önkormányzat. Semmi másról 
nincsen szó. 
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
A Pozitív Kft. – val szembeni peres ügy 400.000 Ft körüli bruttó összegről szól, de pontosan 
meg tudja mondani amennyiben szükséges. A körforgalom építése kapcsán kerültek vitás 
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helyzetbe. A Pozitív Kft. alvállalkozója volt a generál tervezőnek és az önkormányzat 
álláspontja szerint hibás teljesítésből fakadóan következett be az a helyzet, hogy neki egy 
plusz tervet kellett elkészítenie, az önkormányzat véleménye szerint ezt az 
alapdokumentációnak tartalmaznia kellett volna. Ezt szeretné érvényesíteni az 
önkormányzaton az alvállalkozó, ez ügyben folyik a per.  
A képviselő úr bizonyára a Béke utcai beavatkozásokra kíváncsi. Két-három beavatkozás 
történt, egyszer egy árokrendezés történt a tavalyi évben, ami a teljes keleti oldalt érintette, ezt 
követően a befogadó részen volt egy keresztmetszeti probléma, ott történt némi beavatkozás 
már az idén, ill. egy illegálisan elhelyezett áteresz megszűntetésére tettek intézkedéseket. 
Felderítették, hogy ki volt az, aki ezt elkészítette, majd ezt korrekt módon el is bontotta, de ez 
a munka még nem ért véget, ugyanis a dél-keleti irányba lehúzódó árok tisztításáról kell még 
intézkedni. Azért mondja így, mert maga az árok nem önkormányzati tulajdonban van, ott van 
egy olyan szakasz, ahol szintén keresztmetszet-csökkenés történt, a bozótot és a fás részt kell 
a tulajdonosnak rendbe tenni, ill. kiirtani.  
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
A Szabadság tér 25-29 sz. házak előtti megdőlt járdával kapcsolatosan számára a válasz teljes 
mértékben megnyugtatónak tűnik, azonban megkérdezné, hogy költségtartamában nem lenne 
olcsóbb ott egy támfal kiépítése helyett lecsövezni? 
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Hadd számolja ezt ki az iroda, nem pont támfalépítésre gondolt, amikor az árok 
megerősítésére gondolt. Megnézik a költségvonzatát, értelemszerűen az olcsóbbat fogják 
választani.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az önkormányzat vagyoni helyzetéről szóló tájékoztató készítése folyamatban van, a jövő 
héten el fog készülni és ki fogják hirdetni, megtekinthető lesz a honlapon és a Városházán is. 
Az önkormányzat költségvetésének I. féléves beszámolója – melyet a képviselő-testület a mai 
ülésen fogadott el - mindenképpen kellett ahhoz, hogy ez teljes körű legyen.  
 
Ormai István polgármester:  
Határideje? 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A választásokat megelőző 30 nap.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 19/B. napirend határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 19/B napirend határozati javaslatát 
egyhangúlag - 15 igen szavazat mellett – elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
184/2010. (VIII. 26.) számú határozat:  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jegyző és a Polgármesteri 
Hivatal a képviselő-testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló 
tájékoztatót elfogadja. 
 
Ormai István polgármester szünetet rendel el. 

 



 33 

Szünet után: 
 
Ormai István polgármester:  
Javasolja, hogy a képviselő - testület a napirendi sorban a 17-es sorszámmal szereplő 
„Előterjesztés a Nagyatád, Csalogány soron lévő, nagyatádi 3187 helyrajzi számú ingatlanra 
vonatkozó beépítési kötelezettség meghosszabbításáról” címet viselő előterjesztést a 21-es 
sorszámú napirend tárgyalását követően a napirendi sorba vegye fel és újra tárgyalja meg. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a javaslatot. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester napirend 
újratárgyalására vonatkozó javaslatát egyhangúlag – 15 igen szavazat mellett – elfogadja és a 
következő határozatot hozza: 
 
185/2010. (VIII. 26.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja a polgármester 
javaslatát, amely szerint a 17. sorszámú, „Előterjesztés a Nagyatád, Csalogány soron 
lévő, nagyatádi 3187 helyrajzi számú ingatlanra vonatkozó beépítési kötelezettség 
meghosszabbításáról” címet viselő előterjesztést a 21-es sorszámú napirend tárgyalását 
követően a napirendi sorba vegye fel és újra tárgyalja meg. 
 
 
20.) Interpellációk, kérdések 
 
Piri Attila képviselő: 
A Petőfi utcában van egy befedett árokszakasz. Két éve már kapott segítséget, újból ki kellene 
tisztítani. 
A Petőfi utca 1. házszám évek óta gazdátlan, látszik, hogy a kapuja évek óta nem volt 
kinyitva, nagyon el van hagyatva, méteres a parlagfű, mállik a vakolat. Segítséget szeretne 
kérni, hogy ne csúfítsa tovább az utcát.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Az iskola területén van ez az árok, vagy az intézmény karbantartói, valamint a 
Városgondnokság munkatársai szokták kitisztítani. Az ősz folyamán végre fogják hajtani az 
árok kitisztítási munkáit.  
Az ingatlan megfelelő karbantartására vonatkozóan az építéshatóságnak van meg az a 
lehetősége, hogy felszólítsa a tulajdonost, a gaz esetében a közterület-felügyelők szólítják fel 
a tulajdonosokat. Mindkét kategóriában fel fogják szólítani az ingatlan tulajdonosát. 
 
Ormai István polgármester megkérdezi Piri Attila képviselőt és a képviselő-testületet, hogy az 
interpellációra adott választ elfogadja-e. 
 
Az interpellációra adott választ Piri Attila képviselő és egyhangú - 15 igen - szavazat mellett a 
képviselő-testület elfogadja. 
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
A Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda beszámolójában volt már szó az ároktisztításokról. 
A Honvéd utca sarkán a kápolna mögött nem látta, hogy ki lett volna tisztítva, holott 
emlékszik rá, hogy volt erről már korábban szó. A Honvéd u. 75. szám előtti háznál megáll a 
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víz és befolyik az udvarba. Kéri ezt a részt megnézni. Szóba került-e ez a rész a korábbi 
felmérésnél? Amennyiben a tulajdonosnak is van ebben szerepe, akkor tisztítsa ki a magára 
eső részt, ha be van szakadva az áteresz az út alatt, azt nyilvánvalóan az önkormányzatnak 
kell helyreállítani.  
Sikerült-e előrelépni a TESCO felé vezető kerékpárút melletti világítással kapcsolatban?  
A Simongáti temetőben a ravatalozó előtti díszburkolat nagyon keskeny, legalább a tetőt tartó 
oszlopokig ki kellett volna alakítani. Mindkét oldalon ki lehetne bővíteni, akár egy más színű 
kővel is, még elegánsabb is lenne. Legalább a kiszélesítést szeretné kérni, még nem késő, még 
nem készült el végleg. 
A Henészi temető esetében a kivitelezés előtt jelen volt, a tervekben nem látott feljárót. Azt 
kérte, hogy a feljáró ne legyen balesetveszélyes, most nagyon csúszik. Korábban kérte, hogy 
legyen ott egy lépcső kialakítva. Változatlanul az a kérése, hogy a feljárón lehessen 
biztonságosan közlekedni, valamint az a pár fok lépcső épüljön meg.  
Újkútpusztán elég sokan laknak, a házak közti út rendkívül rossz állapotban van. A lábodi 
útról bevezető út azonban ennél sokkal tragikusabb állapotban van. Erről az útról kiderült, 
hogy az erdészet tulajdona, meg kellene őket kérni, hogy javítsák ki az utat, mert teljesen 
tönkre fog menni. Legalább a két házsor között meg kellene csinálni az utat.  
A Honvéd u. 118. szám melletti üres telken nehézgépeket telephelyeztetnek. Ott szerelés, 
hegesztés, kopácsolás van, a lakókat zavarja a hajnali indítás, a hétvégi állandó szerelés. Az új 
járdát fel is törték ezek a nehézgépek. Meg kellene szüntetni ott a hajnali, hétvégi zajkeltést, a 
járdának a tönkretételét pedig fizessék meg!  
A Honvéd köz előtti utolsó ház előtt miért nem építették meg a járdát? Megértette az 
indoklást, amely szerint van ott egy romos épület. Nincs folytatása a járdának a Honvéd utca 
ÉK-i része felé, meg tudja érteni a felháborodást, hogy miért pont az előtt a ház előtti részen 
spórolt az önkormányzat? Meg kellene csinálni ezt a járdaszakaszt, a tulajdonosok 
megígérték, hogy nem fognak építkezni és összetörni a járdát.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
A Honvéd utcai áteresz vonatkozásában a beszámolóban is az szerepelt, hogy a munkát 
elkezdték, de nincs még vége. Az azonnali beavatkozást igénylő helyeken és a súlyosabb 
problémák esetében elvégezték a munkát, ez eléggé kimerítette a költségkeretet is. 
Folyamatosan érkeznek azóta is bejelentések, ill. a lista folyamatosan bővül, fejből nem tudja 
megmondani, hogy ez a bizonyos áteresz szerepel-e a listában. Annyit tud ígérni, hogy 
amennyiben nincsen, úgy felveszik. A munkálatokat szeretnék az ősz beálltáig elvégezni, de 
ennek pénzügyi, valamint humán erőforrás vonzata is van.  
Világítással kapcsolatban nem kaptak visszajelzést. Amikor először felvetődött a kérdés, 
írásban megkeresték az illetékeseket, azóta egy másik ügyből kifolyólag beszélt egy illetékes 
ügyintézővel, aki ígéretet tett arra, hogy ennek utána fog nézni és erre reagálnak. Választ 
sajnos a mai napig nem kaptak.  
A Simongáti temető járdája valóban kissé keskenyre sikerült. Szintkülönbség nem lesz, a terv 
szerint feltöltés fog ott megvalósulni, a terepet hozzáigazítják ehhez a részhez. A 
költségvonzatát meg kell nézni a bővítésnek.  
A Henészi temető feljárója esetében a végleges megoldást lehet találni. Három traktusból áll 
az előtető váza. Tengelyben kívánnak egy lépcsőt elhelyezni. Azért oda, mert a közkifolyó 
mellett haladna el. Ha valaki a temetőből szeretne leközlekedni, vagy akár csak vízért 
elmenni, azt biztonságosan meg tudja tenni. Kb. 5-6 lépcsőfokot fog jelenteni. A kivitelezővel 
a helyszínen már egyeztettek, a beruházással együtt ez meg fog valósulni.  
Az Újkútpusztai út állami tulajdonban van és a SEFAG kezelésében. Amikor korábban 
felmerült a téma, levélben megkeresték a SEFAG-ot, akik azt jelezték vissza, hogy számukra 
ez az út „másodlagos” és nincs pénzügyi keretük, ill. nem tervezték ennek a szakasznak a 
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javítását. Levélben tudják kérni, hogy ezen szakasz javítását hajtsák végre, ha lehetséges még 
a tél beállta előtt.  
A Honvéd u. 118. szám alatt jelzett járda állapota vonatkozásában - amennyiben 
bizonyíthatóan az ottani nehézgépek tették tönkre – el lehet járni. Meg lehet nézni, hogy van-e 
telephelyezési engedélyük, ehhez kapcsolódóan – ez egy külön hatósági eljárás, melynek 
megvan a maga jogszabályi feltétele úgy a zajra, mint az egyéb paraméterekre vonatkozóan – 
visszavonható, ill. korlátozható.  
A Városgondnokság szakemberei végezték a járdajavításokat. Az igazgatónővel utána fognak 
nézni, amennyiben van rá keret és az eddigi állapotokban valamiféle változás történt, 
elvégezhető a munka.  
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
Remélhető-e az, hogy a Simongáti temetőben a szélesítés megtörténik-e, vagy sem?  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Ki fogják szélesíteni. 
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
A másik három dologban, az Újkútpusztai házak közötti út vonatkozásában, a Honvéd köz és 
a Honvéd utca sarkán lévő járda és a Honvéd utca 118. sz. telephellyel kapcsolatosan tett 
intézkedésekkel kapcsolatban írásban kér választ. 
 
Ormai István polgármester megkérdezi Dr. Novák János képviselőt és a képviselő-testületet, 
hogy az interpellációra adott választ elfogadja-e. 
 
Az interpellációra adott választ Dr. Novák János képviselő és egyhangú - 15 igen - szavazat 
mellett a képviselő-testület elfogadja. 
 
Tátrai Jenő képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A körforgalomban a Berzence felől érkező részen felpúposodott az út. Mikor lesz kicserélve 
az a rész zebránál?  
Az Alkotmány utcában elkészült új járda minősége nagyon silány, púpos.  
Az Alkotmány és a Zrínyi utca sarkán van egy áteresz, amiről azt gondolták, hogy ki lesz 
cserélve. Kicsi és teljesen el van tömődve, nem tud lefolyni. Kéri az áteresz cseréjét.  
Az Alkotmány és a Munkás utca közötti Zrínyi utcai szakasz gyönyörűen elkészült, de 
érthetetlen, hogy miért van bent egy nagyon keskeny, egy nagyon széles, egy kanyargós 
keskeny szakasz? Két ember alig fér el a keskeny szakaszokon. Ezeken a szakaszokon meg 
lehet-e oldani, hogy ki legyenek szélesítve?  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
A körforgalomban történt aszfalt-felpúposodást jelezték a kivitelezőnek. Az önkormányzat 
szerint a garanciális munkák közé tartozik. Jelen pillanatban vita van az önkormányzat és a 
kivitelező között. Ez ügyben kérték a műszaki ellenőröket, hogy foglaljanak állást és ha kell, 
természetesen továbbmennek ebben az ügyben. Nem tudni mi lesz a vége, ragaszkodni fognak 
ahhoz, hogy a kivitelezés folyamán nem kellően megalapozottan lett elkészítve. Nem csak a 
záró felületi réteg problémás, hanem az alépítmény is, mely a régi nyomvonalon lévő terület. 
Az Alkotmány utcai „hullámvasút” nem tudja, melyik szakaszon van. Az eddigiekhez képest 
óriási minőségi változás következett be. Ha valaki végig megy ezen az útszakaszon, mely egy 
nagyon hosszú szakasz, láthatja különböző magasságokban vannak a kapubejárók, a 
gyalogosbejárók. Vagy hozzáigazítják a meglévő adottságokhoz ezt a járdát és akkor 
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„hullámvasút következik be”, vagy pedig húznak egy egyenes vonalat és akkor olyan 
problémás helyzetet okozva, hogy a beközlekedési lehetőség akár a kiskapuknál, akár a 
gépkocsi bejárásoknál szintkülönbséget okoznak. Az előbbit választották, a „hullámvasút” 
ezért keletkezett.  
Alkotmány utca - Zrínyi utcai átereszrészt fel kell bontani és egy másik nyomvonalon kell 
elvezetni. Erre vonatkozóan a javítási munkákra már kiadta az utasítást.  
A Zrínyi utcai szakaszon a képviselő úr bizonyára végigment. Nagyon sok, meglepően sok 
akna van ezen a részen, így próbálták meg meghatározni a járda keresztmetszetét. Lehetőség 
nincs már a szélesítésre. Bizonyos helyeken még vannak apró beavatkozások, de a zöme már 
elkészült.  
 
Tátrai Jenő képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A belső padka és a telekhatár közti keskeny sávon az egész Zrínyi utcában úgy van 
megcsinálva, hogy a kerítésekig és a házfalakig mennek a járdák a legtöbb helyen, itt pedig 
egy egész padka lett kihagyva, ami keskennyé tette az egész területet. A kerítésekig, ill. a 
házfalakig meg lehetett volna csinálni.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Nem pont erre a konkrét ügyre reagálva két dolgot szeretne elmondani. Járdaépítési munkák 
esetén úgy a kivitelező, mint a hivatal kollégái egyeztetni szoktak az ott lakókkal. Valamikor 
direkt kérés az – amennyiben ez nem okoz műszaki problémát és ennek eleget is szoktak tenni 
– hogy ne vigyék a kerítésig a járdát, mert virágosítani szeretnének.  
A képviselő úr és a lakók is nap, mint nap megfordulnak azon a részen. Mindenki látta, hogy 
a járdát építik, mindenki látta, hogy ez a járda elkészült. Miért nem akkor jeleznek, amikor a 
járdaszakasz építés alatt van? Ez nem két napos művelet volt. Most elkészült egy járda, le van 
aszfaltozva, le van szegélyezve. Eddig is lehetett látni, hogy az milyen szélességű volt. 
Ilyenkor utólagosan ilyen mértékben beavatkozni a legnehezebb.  
A jelenlévők közül sokan meg tudják erősíteni, hogy egy telefonnal nagyon sok mindent el 
lehet intézni. A telefonszáma nyilvános, fel kell hívni és aktuális időben kell szólni! 
 
Ormai István polgármester megkérdezi Tátrai Jenő képviselőt és a képviselő-testületet, hogy 
az interpellációra adott választ elfogadja-e. 
 
Az interpellációra adott választ Tátrai Jenő képviselő és egyhangú - 15 igen - szavazat mellett 
a képviselő-testület elfogadja. 
 
Melsin Valentin képviselő: 
A városban immáron elég széles körben szárnyra kapott egy szóbeszéd. Szóbeszédekkel a 
testület nem szokott foglalkozni, de ha már a város híres-hírhedt fórumozója, „dr. Kocsonya” 
is felvetette, megkérdezi. Az a hír terjedt el, hogy a kórház üzemeltetője a kórház profiljának 
megváltoztatására készül, lévén 48 %-os részesedést szereztek a szigetvári kórházban, a kettőt 
összevonnák, Nagyatádon elfekvő lenne a továbbiakban. Polgármester úr hallott-e erről? 
Nyugtassa meg a város lakóit ezzel kapcsolatban, két éve azért adta a testület működtetésbe az 
intézményt, hogy a szakma profil fennmaradhasson és egy tőkeerősnek mondott társaság ezt 
biztosítani tudja. Ezt azért kérdezi, hogy nehogy esetleg egy rémhír terjedjen el a városban, 
aminek semmi alapja nincsen.  
Várható-e még szúnyogirtás ebben a ciklusban, vagy majd a végső megoldást a fagyhalál 
jelenti? Mire számíthatnak a lakók? 
A Zagrada dűlőre vonatkozóan kisállat-tartás szempontjából milyen előírások érvényesek? 
Van-e arra mód, hogy kisállatot tartsanak, ha nincs, mi a megoldás ebben az esetben? 
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Ormai István polgármester:  
Az első felvetés nagyon komoly dolog. Általában a szándékosan ferdített, vagy légből kapott 
rossz hírek villámgyorsan terjednek. Ennek lehetnek most tanúi.  
Maga is értesült arról, hogy elkezdődött egy gondolkodás a tekintetben, hogy hogyan tudna 
együttműködni ez a két intézmény, a szigetvári és nagyatádi kórház. Ennek a közös 
gondolkodásnak az olvasata néhányak szerint teljesen más volt, az, amit a képviselő úr 
elmondott, amely szerint ebből a nagyatádi kórház valamilyen rossz módon jön ki és a 
szigetvári kórház javára, vagy előnyére történik itt bármilyen változás.  
Kb. egy héttel- tíz nappal ezelőtt hallott először a témáról. Idekérette Kovács Róbert elnök-
vezérigazgató urat, hogy tisztázzák, hogy miről van szó. Tisztázták a dolgot, azt kérte tőle, 
hogy a lehető leggyorsabban egy állománygyűlést hívjon össze a kórházban, mely a mai 
napon 13 órakor meg is történt, a gyűlésen jelen volt, ahol sikerült egyértelműen tisztázni a 
helyzetet, ami a következő: 
Néhány dolog nem változott, ebben teljesen közös a nevező. Nagyatádon, hosszútávon aktív 
fekvőbeteg ellátást nyújtó kórházat szeretnének, ez a kiindulási alap. Tényleges szükséglet 
van ezekre az egészségügyi szolgáltatásokra és ellátásokra, amelyeket a Nagyatádi Kórház- 
Rendelőintézet nyújt. A Városi Kórház- Rendelőintézet Nagyatád város tulajdonában van. Az 
egészségügyi ellátás kötelezettje az önkormányzat, ez sem változott. Az sem változott, hogy a 
szolgáltatási szerződésben – amelyet a működtetővel kötöttek – a 11. pont részletesen leírja, 
hogy sem szakmai struktúra, sem ágyszám, sem szakorvosi, vagy bármilyen óraszám és 
ellátás megváltoztatására nincsen lehetősége az üzemeltetőnek, az önkormányzat jóváhagyása 
nélkül. Ezzel tisztában vannak ők is.  
Egy egyeztetés történt a nagyatádi orvosok, szakemberek és a szigetváriak között. Azon 
gondolkodtak, azt keresték, hogy hogyan lehet valóban valamilyen szakmai együttműködést 
kialakítani, de szó nincs arról, hogy Nagyatádon bármilyen ellátás is megszűnne!  
A mai állományülésen is elmondta, hogy az ellátott lakosságnak, a kórháznak, az 
önkormányzatnak és a működtetőnek az érdekei azonosak. Amennyiben ebben változás 
következik be a működtető részéről és más érdekeket akar érvényesíteni, akkor az 
önkormányzat felmondja a szerződést. Szó nincs erről és szó sem lehet arról, hogy 
szolgáltatást innét elvigyenek! Nem azért dolgoztak, hogy most elvigyenek bármilyen 
szolgáltatást is! Nem! Nincs erről szó és az üzemeltető ezzel tisztában van!  
A fekvőbeteg-ellátás vonatkozásában, a kórházakra vonatkozó politikában, az új kormány 
részéről várhatóan változások lesznek. Biztos, hogy az egészségügyi koncepció, az 
egészségügy-politika változni fog, meg fognak jelenni új szempontok, új feltételrendszer. Az 
önkormányzatnak az a dolga, hogy minél jobb pozícióba álljon ez elé és találja meg a legjobb 
megoldásokat és fordítsa a maga javára ezeket.  
Az is elhangzott a kórházban a gyűlésen, amit hosszú évek óta mond, ennek az intézménynek 
nem a rossz hírét kell kelteni és nem a bizonytalanságokat kell mondani, hanem az erejét, az 
eredményeit, a pozitívumait és előretekintő magatartást kell elfoglalni!  
Kifejezetten rosszindulatú, rosszat akaró rémhírterjesztés, amiről most szó van, kártékony és 
ártalmas. Nagyon köszöni a kérdést, jó, hogy ebben a körben is tényszerűen lehetett erről a 
dologról beszélni. Szó nincs erről, sőt, azon dolgoznak, hogy hogyan lehetne tovább,- és 
előrelépni. A város és az ellátottak érdekeit érvényesíteni fogják.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
A költségvetési rendeletbe három szúnyogirtás lett betervezve. Kettőt a nyár korai 
szakaszában már elvégeztek. Véleménye szerint is megérett a helyzet a harmadikra. Meg 
fogják rendelni. 
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Ormai István polgármester:  
Melsin képviselő úr megszerezte magának ezt a pozitívumot, hogy majd ha látják a repülőt, 
azt fogják mondani, hogy ez a Valentinnek köszönhető.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az állattartásról szóló rendelet szerint a Zagrada dűlő az 1. sz. állattartási övezetbe tartozik, 
ahol csak kedvtelésből tartott állat tartható, minden más állat tartása tilos. Ahhoz, hogy a 
rendelet esetleges módosítására sor kerüljön, meg kell vizsgálni annak a lehetőségét, hogy ott 
egyáltalán kialakíthatók-e állatok tartására alkalmas területek. 
 
Ormai István polgármester megkérdezi Melsin Valentin képviselőt és a képviselő-testületet, 
hogy az interpellációra adott választ elfogadja-e. 
 
Az interpellációra adott választ Melsin Valentin képviselő és 14 igen és 1 nem szavazat 
mellett a képviselő-testület elfogadja. 
 
Kovács Károly képviselő: 
A Szentkirályi utcából többen is megkeresték, hogy a súlykorlátozó tábla ellenére túlsúlyos 
gépek haladnak az aszfalton, már több helyen is meg van süllyedve az útburkolat. Az a 
kérése, hogy Kivadár külső mezőgazdasági területén az ottani tulajdonosoknak jelezni 
kellene, hogy a Háromfai utca végében van egy lejáró, amit a kivadáriak is nagyon sokszor 
felújítanak, azon is le tudnának menni. Ebben kérné az irodavezető úr segítségét.  
Meg szeretné köszönni a négy év munkáját, a Polgármester úrral, az irodavezető úrral, a 
testületi tagokkal való együttműködést. 
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Rendőrségi hatáskörbe tartozik a KRESZ és a kihelyezett táblák betartásának ellenőrzése. Egy 
megkereséssel már éltek is a rendőrség felé. Ezt a megkeresést meg tudják ismételni.  
Nem igazán érti, hogy kiket keressenek meg és milyen formában?  
 
Ormai István polgármester:  
Egyértelmű pedig, levélben kell megkeresni a tulajdonosokat. 
 
Kovács Károly képviselő: 
Valószínűleg azok járnak oda, akiknek mezőgazdasági területük, földjük van ott.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Derítsék ki a nyilvántartásból, hogy kiknek van ott területe és részükre küldjenek leveleket? 
 
Ormai István polgármester:  
Tájékoztatni kell őket, hogy vegyék észre a másik utat.  
 
Ormai István polgármester megkérdezi Kovács Károly képviselőt és a képviselő-testületet, 
hogy az interpellációra adott választ elfogadja-e. 
 
Az interpellációra adott választ Kovács Károly képviselő és egyhangú - 15 igen - szavazat 
mellett a képviselő-testület elfogadja. 
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Kérdések: 
 
Bakos József képviselő: 
Tanúsíthatja, hogy a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda telefonja ugyanúgy, ahogy a 
Városgondnokságé is, él, sec perc alatt reagálnak minden kérdésére és amennyiben 
intézkedést igényel, intézkednek is.  
A korábbi tájékoztatókból kiderült már, hogy a város pécsi kollégiumi férőhelyek a felújítási 
munkák miatt nem realizálhatóak. Diákok figyelmeztették, hogy korábban elhangzott, hogy 
áthidaló megoldásként esetleg albérleti hozzájárulást biztosít a város. Hogy áll ez a kérdés? 
Jegyző asszonytól kérdezi, a mai előterjesztések között kettőből is értesülhetett a gimnázium 
helyzetéről, az egyik az informatikai struktúraváltás, a másik a pedagógiai programváltás. Az 
intézmény körül tapasztalható aggasztó jelenségekről – annak ellenére, hogy itt az 
iskolakezdés – nem kaptak tájékoztatást. Mi a helyzet a már korábban is felmerült 
konfliktusforrás megszüntetésével? Ismeretes, hogy két igazgatóhelyettes lemondott, egy 
tanár eltávozott, két szülő kivette az intézményből és más intézménybe vitte a gyerekét. 
Mindezeknek egyetlen egy oka van. Mi történt a nyáron? Erről szeretne megnyugtató 
tájékoztatást kapni.  
 
Ormai István polgármester:  
Nem emlékszik arra, hogy a testület tényszerűen tárgyalta volna az albérleti hozzájárulást, de 
van lehetőség arra, hogy támogatást nyújtsanak, a diákok forduljanak bizalommal a 
hivatalhoz.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
 Az elmúlt zárt képviselő-testületen történt tárgyalás eredményéről a polgármester úr két 
képviselővel tájékoztatta a nevelőtestületet. A nyár során a következő tanévre történt 
felkészülés megtörtént. Tanév elején a tantárgyfelosztást megküldik az intézmények, 
szeptember első napjaiban értekezlet is van az oktatási intézmények vezetőivel, ahol 
beszámolnak a tanévkezdés tervezéséről, a körülményekről, akkor tájékozódik a fenntartó.  
Nincs tudomása arról, hogy ezen kívül a gimnáziumban bármilyen probléma felmerült volna.  
A hivatal be fogja kérni az intézményektől – ahogyan azt az elmúlt években is tette – azokat 
az anyagokat, amikkel indulnak, a tantárgyfelosztást, a különböző terveket, ezek 
törvényességét, jogszabálynak való megfelelését megvizsgálják a kollégák, amennyiben nem 
felelnek meg az előírásoknak, akkor eljárnak. Ezek azok a kérdések, amiket egy közoktatási 
intézménynél tanügyi igazgatási kérdésekben a jegyző megtehet.  
 
Bakos József képviselő: 
Egy igen politikus választ kapott, amit nem tud elfogadni, mert nem erről kérdezett. Rendben 
van, hogy összeül a testület, elhiszi. Kennedyt lelőtték és az USA mégis él és mozog… a 
nyáron ezeket hallotta, miután tavaly ugyanilyen szirénhangokat hallott – melyek lehet, hogy 
rémhírek – de a tény, az tény. Az tény hogy lemondott két igazgatóhelyettes, hogy elvittek két 
diákot, hogy egy tanár elment más városba. Ennek nem az oka, hogy még nem volt 
nevelőtestületi ülés. Az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnökétől vár megnyugtató 
választ ez esetben, mert a jegyző asszony nem arra válaszolt, amit kérdezett. Közismert a 
konfliktus forrása. Tudja, hogy nem zárt ülés, de választ kér arra, hogy megnyugtatóan 
rendezve lett-e vagy várható, hogy novemberben ismét felmerülnek ezek a problémák? 
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Boros Bálint képviselő, az Oktatási Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Ahogy a jegyző asszony elmondta, az ülés után elmentek a gimnáziumba arra a bizonyos 
értekezletre, azóta tudomása nincs a gimnáziummal kapcsolatban. Annyit tud, hogy olyan 
döntés született, hogy klímavizsgálat fog következni. Amint többet tud, azonnal fog szólni.  
 
Ormai István polgármester:  
Levegőben maradt ez a téma. Minden kérdéskörnek a megbeszélése, áttekintése, állásfoglalás 
kialakítása akkor lehetséges, ha van egy konkrét téma, azt végiggondolják, mert van, 
valamilyen cél ahová el szeretnének jutni, döntést hoznak, valamilyen álláspontot 
kialakítanak. A képviselő úr által felvetetteket hadd bírálja. A felvetettek kicsit érzelmi alapon 
történtek, hallotta, úgy gondolja… stb. kicsit ezek is a levegőben maradtak. Próbálják meg 
tényszerűen összefoglalni az ezzel kapcsolatos dolgokat, ha már egyszer itt szóba került. 
Nem is abból kell kiindulni, hogy valaki úgy dönt, hogy máshol dolgozik. Nem gondolja, 
hogy a testület kompetenciája ezt megítélni, sőt! A tanév legvégén találkoztak a gimnázium 
nevelőtestületével, egy nagyon hosszú és tartalmas, nagyon eredményes megbeszélés volt, 
melyen mindenki részt vett. Ezen a megbeszélésen egyértelműsítették azokat a problémákat, 
belső viszonyokban meglévő nehézségeket, amelyeket meg lehet ítélni, amelyekről ott 
érdemes volt ott beszélni. Végigbeszélték a dolgokat, a tantestület tagjai is megnyilvánultak, 
elmondták a szempontokat. Véleménye szerint azt a megbeszélést úgy tudták lezárni, hogy a 
viszonylatokat és a problémákat, a megoldandó feladatokat azonosították. Tudta mindenki, 
hogy mivel kell foglalkozni, mi a probléma, milyen irányba kell dolgozni a későbbiek során 
és hogyan. Így váltak el egymástól. Ott már megtörtént, hogy az igazgatóhelyettesek azt 
mondták, hogy ők nem szeretnének tovább ebben a feladatkörben dolgozni. Ez az igazgató 
kompetenciája, hatásköre, ő ebben eljár, elvégezte ezt a feladatot.  
Annyi plusz történt – erre utalt az elnök úr -  hogy annak érdekében, hogy ugyanabban a 
gondolkodásmódban, amit most elkezdett, minél egzaktabb, minél objektívebb módon lássák 
a belső viszonyokat, lehessen látni, hogy esetleg hol kell javítani, változtatni, ezért  
klímavizsgálatot végeztetnek, ami  szakmai feladat, egy adott munkaközösségben dolgozó 
emberek viszonylatainak az objektív feltárása, rögzítése. Az ajánlatkérés megtörtént, 
kiválasztották a klímavizsgálatot végző szakmai szervezetet, a vizsgálat  egy tényszerű 
objektív momentum lesz, független szakemberek által elkészítve.  
Ennyit tud elmondani kikerülvén a személyes jellegű vonatkozásokat.  
 
Csendesné Murányi Ibolya képviselő: 
Valóban működik a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetőjének telefonja, sokszor 
keresi az irodavezető urat, aki rendelkezésre áll.  
Köszönetet szeretne mondani a Kiszely utcai kerítés problémájának megoldása miatt, az 
udvarban lévő óriási szemétkupac is eltűnt.  
Az okmányiroda munkatársainak is szeretne köszönetet mondani, a szemétszállítás 
optimalizálása vonatkozásában nagy segítséget nyújtottak a lakcímnyilvántartás rendelkezésre 
bocsátásával. Volt olyan közösség, ahol 30-40 %-kal csökkent a díj.  
A zenepavilonnál lévő kerékpártároló mikor készül el? 
A Somssich utcai csapadékelvezető árok rendszeresen feltelik, ki kellene tisztítani.  
A tízemeletesek előtt lévő járdára felfestésre került egy kerékpársáv. Nem lehet eldönteni, 
hogy melyik sáv kié, egyértelműsíteni kellene. 
Ki dönti el azt, hogy a Hunyadi utcában megálljon a TESCO busz? Ezt hogy lehet megoldani? 
Bakos képviselőtársa feszegette a gimnázium dolgát. Véleménye szerint nem csak a 
helyetteseknek kellett volna lemondani. Kik lesznek az új helyettesek? Megvan-e a megfelelő 
végzettségük ennek a feladatnak az ellátásához? 
 



 41 

Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
A város területére 2-3 kerékpároló szükséges, a zenepavilonhoz 2 db kerül kihelyezésre. A 
gyártás és az elhelyezés a Városgondnokság feladata.  
A Somssich utcai vízelvezető árok tisztítását a probléma súlyosságára való tekintettel fogják 
ütemezni az ősz folyamán.  
Jobban örült volna, ha a kerékpársáv felvetése kicsit előbb felmerül, hiszen a városban 
elkészültek a felfestések. Csak ezért visszahívni a társaságot jelentős költséget jelentene. A 
képviselőasszony türelmét kéri, a rendőrséggel konzultálni fog arról, hogy ez hogyan-miként 
oldható meg. A felfestést csak a következő évben lehet megvalósítani.  
A TESCO buszjárat megállásával kapcsolatban a szervezőket kellene megkérdezni, az 
önkormányzatnak nincs ráhatása, ill. beavatkozási lehetősége.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az igazgatóhelyettesek Horváth Attila és Gresa Lívia lettek az idei tanévtől, képzettségükkel, 
végzettesükkel kapcsolatban nincs hivatalos információ. A tantárgyfelosztás tanügyi 
igazgatási szempontból történő vizsgálatakor vizsgálják meg, hogy kompetensek-e az adott 
tantárgy tanítására azok a pedagógusok, akik a tantárgyfelosztás szerint ezeket a feladatokat 
végzik.  
 
Csendesné Murányi Ibolya képviselő: 
Tudomásul vette a jegyző asszony válaszát. Elvileg akkor ezt még augusztusban meg lehet 
tudni? 
 
Ormai István polgármester:  
Persze. Információt fognak kérni. 
 
Csendesné Murányi Ibolya képviselő: 
Az a kérése, hogy amint megtudják, értesítsék.  
Az irodavezető úr válaszából az derül ki, hogy keresse meg a TESCO illetékeseit.  
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
A testületi ülések időtartama egyharmaddal rövidíthető lett volna, ha élnek azzal a 
lehetőséggel, amivel szintén él, hogy az irodavezető úrhoz a szünetben teszi fel kérdéseit és 
meg is kapja a választ.  
Nem önkormányzati ügy, de mégis a várost érintő kérdést szeretne feltenni. A vasúton túli 
területen lakók örülnek annak, hogy a Konzervgyár előtti területen a járda elkészült. Hogyan 
sikerült a Konzervgyárral ebben a témában úgy egyeztetni, hogy ezt ő megcsinálta? 
 
Ormai István polgármester:  
A kérdés nyilván arra irányul – a képviselő úr is tudja, hogy az önkormányzat végezte a 
járdafelújítást – megnézte telekkönyvben, hogy hol van az ingatlanhatár? Értik a burkolt 
kérdést és állítást. 
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Természetesen magántulajdonban lévő ingatlanon az önkormányzat nem végez ilyen munkát. 
Most már egyszerűbb behatárolni, hogy hol van a telekhatár, hiszen ahol megcsináltatták a 
járdát, az önkormányzat ingatlan, azon belül a leburkolt, avíttas betonburkolat a Konzervgyár 
ingatlanához csatlakozik, az ő tulajdonában van.  
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Ormai István polgármester:  
Nagyon oda kell figyelni… 
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
A Jókai u. 4. sz. társasházban elindult a szemétszállítás optimalizálása. Egy-két helyen 
megoldódott a kérdés, de kapott olyan jelzéseket, hogy van olyan hely, ahol még mindig nem 
tudtak dűlőre jutni a létszámadatokban. Jegyző asszonyt tájékoztatta-e a cég azóta?  
A Jókai u. 5. és 7. között az elmúlt 15-20 évben jelentősen megnőttek a tuják. Sajnos 
visszatérő probléma, hogy nagyobb szél esetén az erkélyeket súrolják. Kéri a probléma 
megoldását.  
Szeretné megköszönni a Városgondnokság vezetőinek azt, hogy a kéréseket nagyon gyorsan 
megoldották, kéri az igazgatónőt, hogy tolmácsolja a köszönetet a dolgozók felé is.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Nem tud arról, hogy nem sikerült volna rendezni a szemétszállítás kérdését, a szolgáltató 
képviselőjével fel fogja venni a kapcsolatot és tájékozódik a ház hulladékszállításával 
kapcsolatosan. 
 
Ormai István polgármester:  
Folytatják a dolgot, a közös képviselők megkeresései alapján látszik, hogy hol kell 
megragadni ezt az ügyet,  hogy igazságosan rendeződjön a lakók érdekében.  
 
Greller Károly képviselő: 
A Kolozsvári utcai lakók köszönetét tolmácsolja, nagyon örülnek, hogy elkészült az új járda, 
melyet sajnos a gaz ver fel. Volt-e műszaki ellenőrzés, a műszaki átadás megtörtént-e?  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Még nem történt meg a műszaki átadás-átvétel. Folyamatosan ellenőrzik azokat a részeket, 
ahol plusz beavatkozásokra van szükség, a helyszínen egyeztetni fognak.  
 
Ormai István polgármester lezárja a napirend tárgyalását. 
 
186/2010. (VIII. 26.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri: 
 

A Városgondnokság igazgatóját 
 
- Végeztesse el a Babay József Általános Iskola területén áthúzódó nyílt 

csapadékelvezető csatorna  Petőfi utcáról becsatlakozó részének kitisztítása. 
 

Határidő: 2010. október 15.  
Felelős: Kutiné Csicskár Edit igazgató 

 
- Vizsgáltassa meg, hogy a Honvéd utca - Honvéd köz csatlakozásánál lévő 

járdaszakasz felújítása a 2010. évre meghatározott járdajavítási költség 
keretében elvégezhető-e. 

 
Határidő: 2010. szeptember 30. 
Felelős: Kutiné Csicskár Edit igazgató 
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A Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetőjét: 
 
- Szólítsa fel a Petőfi utca 1. számú ingatlan  tulajdonosát az ingatlan megfelelő 

karbantartására, valamint a parlagfűmentesítésére 
 
Határidő: 2010. szeptember 30. 
Felelős:  Svégel Gábor irodavezető 

 
- Végeztesse el a Simongáti temető járdájának kiszélesítését 

 
 Határidő: 2010. október 30. 

Felelős:  Svégel Gábor irodavezető 
 

- Levélben kérje fel a SEFAG Zrt.-t az Újkútpusztai út - még a tél beállta előtt 
elvégzendő -  karbantartására  

 
 Határidő: 2010. szeptember 30.  

Felelős:  Svégel Gábor irodavezető 
 

- Vizsgáltassa meg, hogy a Honvéd utca 118. szám melletti üres telket jogszerűen 
használják-e telephelyként, erre az ingatlanra adtak-e ki telepengedélyt 
 
Határidő: 2010. szeptember 30. 
Felelős:  Svégel Gábor irodavezető 

 
-   Végeztesse el az Alkotmány u. Zrínyi u. sarkán lévő áteresz javítási munkálatait 

 
Határidő: 2010. október 30. 
Felelős:  Svégel Gábor irodavezető 

 
-    Rendelje meg a város területére a szúnyoggyérítést 

 
Határidő: 2010. szeptember 15.  
Felelős:  Svégel Gábor irodavezető 

 
-   Írásban tájékoztassa Kivadár külső mezőgazdasági területeinek érintett 

tulajdonosait, hogy a Szentkirályi útra súlykorlátozó tábla került kihelyezésre, a 
földterületeket a Háromfai utca végén lévő lejáraton is meg tudják közelíteni. 

 
-  Írásban keresse meg a rendőrséget, hogy ellenőrizzék a súlykorlátozás betartását 

 
Határidő: 2010. szeptember 30. 
Felelős:  Svégel Gábor irodavezető 
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21.) Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény alapító okiratának módosítására 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 21. napirend határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának képviselő-testülete a 21. napirend határozati javaslatát 
egyhangúlag – 15 igen szavazat mellett – elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
187/2010. (VIII. 26.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatádi Óvoda, 

Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény, Egységes Pedagógiai 
Szakszolgálat alapító okiratának módosítását a mellékelt módosító okirat szerint 
jóváhagyja. 

 
2. A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy a módosító okirat és az egységes 

szerkezetbe foglalt alapító okirat az aláírást követően – a törzskönyvi nyilvántartásba 
vétel céljából – a Magyar Államkincstárnak küldje meg. 
  

Határidő: 2010. szeptember 3. 
Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
22.) Előterjesztés a Nagyatád, Csalogány soron lévő, nagyatádi 3187 helyrajzi számú 

ingatlanra vonatkozó beépítési kötelezettség meghosszabbításáról  
 Előadó: Ormai István polgármester  
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
A határozati javaslat 2 pontját az előterjesztő úgy módosítja, hogy a testület hosszabbítsa meg 
a beépítési kötelezettséget és az elidegenítési tilalmat egy évvel, 2011. október 9-ig.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Hozzászólások: 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Ebben az esetben az előző határozati javaslatot is vissza kell vonni, mivel elvetette a testület.  
 
Ormai István polgármester:  
Elutasította a testület. 
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
Az új döntés felülbírálhatja az előzőt, annak visszavonása nélkül is. 
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Ormai István polgármester:  
Nem kell visszavonni, mert nincs mit.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Csalogány soron lévő, nagyatádi 
3187 helyrajzi számú ingatlanra vonatkozó beépítési kötelezettség meghosszabbításáról szóló 
előterjesztés határozati javaslatát az általa tett módosítással együtt. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 22. napirend határozati javaslatát a 
polgármester által tett módosításokkal együtt egyhangúlag – 15 igen szavazat mellett – 
elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
188/2010. (VIII. 26.) számú határozat: 
 
4. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy Balogh 

Andor és Balogh Andorné Nagyatád, Széchenyi tér 19. 3/21. szám alatti lakosok – az 
előterjesztéshez csatolt kérelmük alapján – Nagyatád Város Önkormányzatától 1/2-
1/2 tulajdoni arányban vásárolt, Nagyatád, Csalogány soron lévő, nagyatádi 3187 
helyrajzi számú ingatlanra a 2003. október 9. napján megkötött, majd 2006. 
november 29. és 2009. október 21. napján módosított adás-vételi szerződés 4. 
pontjában meghatározott beépítési kötelezettségüknek 2010. október 9. napjáig nem 
tudnak eleget tenni. 
 

5. A Képviselő-testület Balogh Andor és Balogh Andorné Nagyatád, Széchenyi tér 19. 
3/21. szám alatti lakosoknak a benyújtott kérelmük alapján az 1. pontban megjelölt 
építési telekre vonatkozó: 

- adás-vételi szerződésben – a beépítési kötelezettség teljesítése érdekében – 
meghatározott visszavásárlási jogát jelenleg nem kívánja érvényesíteni,  

- beépítési kötelezettséget meghosszabbítja, 
- a beépítési kötelezettség, és annak biztosítására az elidegenítési tilalom 

időpontját a 2003. október 9. napján megkötött, majd 2006. november 29. 
és 2009. október 21. napján módosított adás-vételi szerződésben foglalat 
feltételekkel 2011. október 9. napjában határozza meg. 

 
6. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét módosított adás-vételi 

szerződés aláírására. 
 

Határidő: 2010. október 9. 
Felelős:   Ormai István polgármester  
 
Bakos József képviselő: 
Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetőjétől kéri, hogy a Somssich utcában többször 
ígért parkoló-felfestéseket tegyék meg, vagy függesszék ki, hogy mi a probléma, miért nem 
teszik meg. 
Szeretné megköszönni polgármester úr stílusos ajándékát. A ciklus elején, mint polgármester 
jelöltet, meglepte egy tollal, ugyan ezüstérmes lett, de azért nagy becsben tartotta a tollát, a 
betét tanúsítja, hogy sokat jegyzetelt vele.  
A tollkészletet polgármester úr búcsúajándéknak szánta, de bízik a III. számú választókerület 
polgárainak értékítéletében és bízik abban is, hogy ezt a tollat a jövőben még hasznosíthatja 
és nem porfogó lesz a vitrinében.  
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Piri Attila képviselő: 
Szeretné megköszönni a képviselőtársak, a polgármester úr, jegyző asszony, irodavezetők, a 
Szociális és Egészségügyi Bizottság  tagjai számára az elmúlt nyolc év közös gondolkodását, 
munkáját, az együtt eltöltött tartalmas órákat-perceket. Az elmúlt nyolc év tartalmas, 
tanulságos volt számára. Egy időre szeretne elköszönni a testülettől, köszöni az elmúlt nyolc 
év munkáját.  
 
Hubay Sándor képviselő: 
Felvetődött, hogy a Somssich utcai parkolókat fessék fel. Az iroda megtette a szükséges 
intézkedést, azt ígérte, hogy érdekelteket ki fogja értesítetni. Az értesítés nem történt meg.  
A parkolóban mindenki parkol, csak az ott lakók nem.  
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
Az parkol ott, aki akar. A parkolás jó kihasználásának a lehetősége, az, hogyha fel vannak 
festve a parkoló vonalak. Ki lett függesztve, hogy fel lesz festve, a lakók nem parkolnak oda, 
várják a felfestést. Ha valamit kifüggesztenek, legalább próbálják betartani és a lakókat 
felvilágosítani arról, hogy miért nem végezték el a munkát, ill. mikorra várható a következő 
időpont.  
Szintén köszöni mindenki bizalmát, barátságát. 
 
Ormai István polgármester:  
A ciklus utolsó soros ülésén ül utoljára együtt a testület annál az asztalnál, amelynél nagyon 
küzdelmes négy évet vitt végig. Különleges négy évnek lehettek a részesei, olyan négy 
esztendőnek, amely nagyon-nagyon sok újat hozott Nagyatádon és ami meghatározó négy év 
volt a város történetében. Ennek a négy évnek a munkája kifejezetten együttműködésen 
alapuló munka volt. A képviselő-testület, a Polgármesteri Hivatalban dolgozó kollégák, az 
önkormányzati intézményekben dolgozó vezetőtársak, munkatársak ráéreztek arra, hogy most 
van értelme, van célja, van tartalma annak a munkának, amit végeznek és ez a mindennapi 
feladatvégzésben is megjelent.  
Az asztal  körül nagyon sokszor vibrált a levegő, ha gyufát gyújtottak volna, lehet, hogy 
robbanás történt volna, nagyon parázs és nagyon kemény helyzetek voltak, nagyon komoly, 
nagyon súlyos döntéseket hoztak. Nagy felelősséggel, megfontoltan és körültekintően 
készítették elő a javaslatokat, a képviselő-testület felelősen végiggondolva hozta meg a 
döntéseit. Sok szempontot kell mérlegelnie a testületnek, de mindig sikerült azokat az 
érdekeket, azokat a szempontokat érvényesíteni, amelyek Nagyatád város és a nagyatádi 
emberek szolgálatába állították a döntéseket. A testület feladata az volt, hogy szolgálja és 
segítse a város életét és fejlődését. Ennek eleget tett ez a képviselő-testület. 
Örül, hogy változatos, sokrétű, gazdag munkát végezhettek közösen, értett a szóból és értett a 
hallgatásból és a kérdésekből is. Mindig azt kereste, hogy mi a jó megoldás, mi viszi előre 
ennek a városnak a dolgait és az ügyeit. Próbáljanak meg túllépni azokon a 
konfliktushelyzeteken, amelyek személyesek voltak, ez a képviselő-testület nyugodt, jó 
szívvel, nyugodt lelkiismerettel vállalhatja ezt a négy esztendőt. A testület eleget tett a 
megbízatásának, amivel a lakosság, választópolgárok megbízta. Ezeket a szerzett 
tapasztalatokat igyekezzenek a későbbiek során is hasznosítani és közösen gondolkodni 
Nagyatád és a nagyatádiak javára. 
Köszöni a testület együttműködését, a segítséget, a nehéz döntések meghozatalához nyújtott 
segítséget, köszönet jár azoknak, akik felvállalták a nehéz döntéseket.  
Köszöni a munkatársaknak, a Városházán dolgozó vezetőtársaknak, munkatársaknak azt a 
nagyon alapos, nagyon odafigyelő, nagy ügyszeretettel és nagy hozzáértéssel végzett munkát, 
ahogy előkészítették a testület döntéseit.  
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A képviselő-testület tagjainak, a munkatársaknak, a nagyatádiaknak azt kívánja, hogy 
legyenek és lehessenek büszkék a városra. Nincs miért szégyenkezni és fejet hajtani, 
folytassák a megkezdett munkát, mert van és érdemes mit folytatni.  
Jó egészséget, sok boldogságot kíván.  
 
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület ülését 1740 órakor 
bezárja. 
 

 
K.m.f. 
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